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KÉSZÜLT: Balassagyarmat Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. április hó 25. 
napján 14.00 órától tartott   nyílt  üléséről. 

 
JELEN VANNAK: Csach Gábor polgármester, Huszár Péter alpolgármester, Bárányné Dr. Balázs 

Mária, Dr. Szabó Géza, Frankó Viktória, Gyenes Szilárd, Győri János, Hajnal 
Sándor, Münzberg Gusztáv, Lombos István, Reznicsek Ferencné és Szedlák 
Sándor képviselők 

 
HIVATALBÓL JELEN VAN: dr. Varga Andrea jegyző 

Balázsné Cservenák Ildikó osztályvezető 
     Szikora Péter osztályvezető 

Zábrádi József osztályvezető 
 

MEGHÍVOTTKÉNT JELEN VAN: Horváth-Burai Adrienn pályázó 
 Szabó Béla pályázó 

 
Csach Gábor polgármester köszönti a megjelenteket, a meghívott vendégeket, a Hivatal dolgozóit, és a 
város polgárait. 
Elmondja, hogy napirendhez meghívásra kerültek az önkormányzati intézmények vezetői, akik az ülésen 
megjelentek. Ezek után megállapítja az ülés határozatképességét (12 képviselőből 12 jelen van), és 
megnyitja azt. 
 
A napirenddel kapcsolatosan a következőkről tájékoztatja a Képviselő-testületet: 
Kovács Csaba igazgató úr jelezte, hogy később tud csatlakozni a Képviselő-testület ülésére, és kéri, hogy 
a Városüzemeltetési Nonprofit Kft-t érintő napirendi pontot akkor tárgyalja meg a Testület, amikor 
megérkezik.  
Győri János képviselőtársunk, - bár határidőben nem nyújtott be kérelmet - kérdéssel fordult hozzám 
utcanévtáblák kihelyezésével kapcsolatban. Képviselőtársunk kérdésére napirend előtt fogok válaszolni. 
 
A Polgármester megkérdezi, hogy a napirendre vonatkozóan van-e még valakinek javaslata, kiegészítése?  
Megállapítja, hogy nincs. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja Kovács Csaba igazgató úr kérését, miszerint, az Őt érintő napirendet 
érkezését követően tárgyalja meg a Képviselő-testület. 
Kérését a Testület egyhangú 12 igen szavazattal támogatta. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja Győri János képviselő utcanévtáblák kihelyezésére vonatkozó 
kérdését, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal támogatott. 
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A Polgármester szavazásra bocsátja a módosított napirendet, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 
igen szavazattal elfogadott. 
 
A mai ülés napirendje a következő: 
 
Zárt ülés: 

 
1.) Előterjesztés a Szent Erzsébet Idősek Otthona intézményvezetői pályázatának elbírálására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 
Nyílt ülés: 
 
(Az előterjesztés Kovács Csaba ügyvezető megérkezését követően kerül megtárgyalásra.) 
 
1.) Előterjesztés a Balassagyarmati Városüzemeltetési Nonprofit Kft. 2023. évi beszámolójának 

elfogadására  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
2.) Előterjesztés a Balassagyarmat Város Önkormányzata 2023. évi költségvetésének végrehajtásáról 

szóló beszámoló elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
3.) Előterjesztés az önkormányzatok rendkívüli támogatása elnevezésű pályázat benyújtására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

4.) Előterjesztés a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások intézményi térítési díjai szolgáltatási 
önköltségének megállapítására vonatkozó tájékoztató elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

5.) Vagyoni és lakásügyek 
a.) Előterjesztés a Balassagyarmat, Deák F. út 17. fsz. 1. ajtószám alatti lakás lakásbérleti 

jogviszonyának meghosszabbítására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
b.) Előterjesztés a Balassagyarmat, 2859/A hrsz-ú ingatlanra vonatkozó elővásárlási jog gyakorlásával 

kapcsolatos döntés meghozatalára  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
c.) Előterjesztés a Balassagyarmat 867/3 hrsz-ú ingatlan hasznosítására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 
d.) Előterjesztés a Balassagyarmat, Kossuth u. 1. szám alatti 1530/1/A/8 hrsz-ú nem lakás céljára 

szolgáló helyiség hasznosítására  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
6.) Előterjesztés a Balassagyarmati Gazdasági Műszaki Ellátó Szervezet intézményvezetői munkakörének 

betöltésére meghirdetett pályázat elbírálására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

7.) Előterjesztés a VOLÁNBUSZ Zrt autóbusszal végzett helyi személyszállítás közszolgáltatási 
tevékenységre vonatkozó, 2023. évi tájékoztatójának elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

8.) Előterjesztés a Pro Musica Alapítvány támogatására  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
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9.) Előterjesztés a Mikszáth Kálmán Művelődési Központ intézményvezetői pályázatának kiírására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

10.) Előterjesztés Balassagyarmat Város Önkormányzata és irányítása alá tartozó költségvetési szervei, a 
Közös Önkormányzati Hivatal és a hozzá tartozó önkormányzatok 2023. évi összefoglaló ellenőrzési 
jelentésének elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
11.) Előterjesztés alapítványok, közalapítványok támogatására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

12.) Előterjesztés szülésznő képzési ösztöndíj program elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

13.) Beszámoló Balassagyarmat Város Önkormányzata által alapított Közalapítványok 2023. évi 
működéséről, gazdálkodásukról, beszámolójuk és közhasznúsági jelentésük elfogadásáról 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

14.) Előterjesztés Balassagyarmat Város településrendezési eszközeinek módosítására a 22. sz. főút 11,5 t-
ra történő burkolatmegerősítése és párhuzamos kerékpárút engedélyezése érdekében 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

15.) Előterjesztés Gábor (Gráber) József emléktáblájának elhelyezésére 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

16.) Előterjesztés a Gyarmati Média Nonprofit Kft. 2023. évi beszámolójának elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester  

 
17.) Előterjesztés a helyi köztájékoztatás tárgyában 

Előterjesztő: Gyenes Szilárd önkormányzati képviselő 
 

18.) Előterjesztés a közlekedés fejlesztésére 
Előterjesztő: Gyenes Szilárd önkormányzati képviselő 
 

19.) Előterjesztés a tetraklór-etilén szennyezés tárgyában 
Előterjesztő: Gyenes Szilárd önkormányzati képviselő 

 
 
A napirend elfogadása után először a zárt ülés napirendjeinek megtárgyalására kerül sor, majd nyílt 
ülés keretében folytatja a munkát a Képviselő-testület. 
 
 
Csach Gábor polgármester megállapítja a határozatképeséget, a 12 főből 12 fő jelen van. 
 
Napirend előtt: 
 
Csach Gábor polgármester Győri János képviselő úr kérdésére, hogy miért nem került be a napirendek 
közé az a javaslata, amelyben kérte, hogy kerüljenek kihelyezésre az utcanévtáblák azt a tájékoztatást adja, 
hogy májusban elkezdődik azok kihelyezése. A táblák a sarokházak kerítéseire lesznek elhelyezve. 
 
Csach Gábor polgármester napirend előtt ismerteti az előző testületi ülés óta eltelt időszak főbb történéseit, 
valamint tájékoztatást nyújt a városvezetés fontosabb tárgyalásairól és az elmúlt időszak főbb eseményeiről 
is. (A jegyzőkönyv melléklete szerint.) 
 
A Polgármester minden napirendi pont előtt ismerteti a bizottsági üléseken elhangzottakról készült írásos 
tájékoztatóban szereplő véleményeket, javaslatokat, amely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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N a p i r e n d: 
 
1.) Előterjesztés a Balassagyarmat Város Önkormányzata 2023. évi költségvetésének 

végrehajtásáról szóló beszámoló elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester megnyitja a napirend vitáját, megadja a szót Gyenes Szilárd képviselő úrnak. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen Polgármester úr! Tisztelt Képviselő-testület! Tisztelt 
Balassagyarmatiak! Ez a napirendi pont egy nagyon fontos pont a város gazdasági beszámolása és 
pénzügyei tekintetében. Hagyományosan az ellenzék tartózkodik ezeknél a szavazásoknál, főleg az alapján 
az együttműködés alapján, ami azért nem volt felhőtlen. Alapvetően azt gondolom, hogy önmagában azzal 
a büdzsével, ami a városnak a rendelkezésére áll viszonylag jól gazdálkodtak, bár nagyon sok 
aránytalanság van, aminek a kifejtésére most nincs lehetőség. Egy biztos - és ezt minden pontnál 
szeretném elmondani -, hogy ha a városnak a működési és alapvető költségvetési dolgait nézzük, akkor 
vannak benne biztató jelek is, de összességében a térség és a város szerepköréhez tartozó gazdasági 
mutatók katasztrofálisak. Ha ezek a trendek így fognak folytatódni, ebből európai léptékű felzárkózás nem 
lesz. Azért egy-két apró dolgot szeretnék megemlíteni, főképpen az általam mindig kritizált - és ennek ma 
is hangot fogok adni - helyi köztájékoztatás és sajtó dolgában, ami szerintem egyszerűen felháborító. 
Felháborító, hogy például 11.450.000 forintot költünk egyesületek sporttámogatására, melyek között már 
idén, de tavaly is nagy aránytalanságok voltak, miközben a városi újságra és városi televízióra elköltünk 39 
millió forintot. Számos ilyen problémát tudnék felsorolni és nagyon sok olyan dolog van, ami a mindennapi 
pénzfelhasználással és annak szakszerűségével kapcsolatos, melyek ezen sorok még lejjebbi pontjainál, 
még lejjebbi alrendszereiben vannak elrejtve. Tehát ezért, mi tartózkodni fogunk ennek az elfogadása 
kapcsán. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Annyival egészíteném ki Képviselő úr hozzászólását, hogy 
a városi sportegyesületek támogatására és a sportlétesítmények fenntartására - mert hiszen az is 
hozzátartozik a sportegyesületek támogatásához -, nagyságrendileg 200 millió forintot költünk. Így azért 
már mások azok az arányok, amiről Képviselő úr beszélt. Annyit tudok mondani, hogy igaz, én csak 26 éve 
vagyok önkormányzati képviselő, de ilyen jó költségvetést még nem láttam. Akkor, amikor a gazdasági 
válság, a brutális infláció és az óriási rezsiárak után sikerül úgy működtetni egy várost - és ezért a 
kollégáimnak, az intézmény összes dolgozójának hálás köszönettel tartozom -, hogy a bevételeinket 104 
százalék felett tudjuk teljesíteni, a kiadásainkat pedig 82 százalékon produkáljuk, tehát amikor úgy 
takarékoskodunk hogy bevételt generálunk és ennek köszönhetően még adott esetben egy problémás 
gazdasági krach esetén - háborús helyzet van, bármikor óriási baj történhet 1-2 hónap alatt a 
világgazdaságban - a pénzmaradványoknak köszönhetően olyan évet tudunk stabilan produkálni, amely a 
2024. évi működésünket is biztosítja. Szerintem legyünk erre büszkék, nincsen ezzel a költségvetéssel az 
égadta világon semmi gond. Amennyiben, a következő ciklus nyertes polgármesterének ilyen 
költségvetései lesznek, akkor nagyon boldog ember lesz. Gyenes Szilárd képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm a szót Polgármester úr! Átnézve az anyagot, azt tavaly is és a költségvetés 
összeállításánál is elmondtuk, hogy a SZAB frakcióban a kollégák munkáját tiszteljük, becsüljük, és amikor 
ilyen tartózkodásról van szó, akkor nem az Ő munkájukat minősítjük. Tulajdonképpen értem Polgármester 
úr megközelítését, és csak arra próbálok rávilágítani - és igen, ezt az alkalmat is kihasználom arra, hogy 
elmondjam -, hogy ahhoz, hogy ebből a városból ne menjenek el az emberek, hogy a fejlődés szerves 
legyen, hogy a nógrádi és balassagyarmati vidék felzárkózzon, ahhoz Balassagyarmatnak sokkal nagyobb 
térségi szerepköre kell, hogy legyen, az államnak pedig jóval nagyobb támogatást és allokációt kellene 
küldeni. Tehát, a térségünkből, Nógrádból, az országból kiragadva ezt a balassagyarmati költségvetést, azt 
gondolom, hogy alapvetően rendben van. Csak nézzünk meg egy arányszámot, mondjuk, hogy 104% a 
bevételnövekedés és, hogy ebből valójában nagyságrendileg mit tudunk profitálni? Nagyon nehéz. Ha a 
legújabb propaganda-kiadványban szereplő nagyságrendeket megnézzük - amit elvileg önkormányzatként 
adtunk ki, amiben minden szép és jó, amiben összevakarunk 6 milliárdnyi beruházást, ami ebben a 
ciklusban teljesült, de valójában ebből nagyjából olyan 3,6 milliárd érkezett közvetlenül a városhoz -, és, ha  
megnézzük, hogy mondjuk egy térség minimális felzárkóztatásához szükséges úthálózat vagy 
vasútfejlesztés mibe kerülne, akkor érzékelhető az arány. Mert kapunk mondjuk 3,6 milliárd támogatást 
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Európai Uniós pénzből és mindenféle pályázatokból, aztán abból nagyjából 2 pár motorvonat nem jönne ki, 
nem még a pálya, amit mondjuk Galgamácsáig 30 milliárd forintból lehetne megcsinálni. Tehát, 
véleményem szerint - és erre sokszor fogok utalni - a kilábalásra sokkal több kell, amellett, hogy helyben, 
kizárólag a balassagyarmati költségvetést nézve azt gondolom, hogy nem volt felelőtlen a gazdálkodás, de 
ez nagyon kevés még az üdvösséghez. Köszönöm szépen! 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. El kell indulni országgyűlési képviselőnek Képviselő úr, és 
akkor ráhatással tud lenni az ember a közlekedés-fejlesztésre. Az önkormányzat költségvetési 
kompetenciája lényegében a városhatárokon belül lezáródik. 3200 település van Magyarországon, 
legalábbis amelyik önálló, és ideális esetben valóban azt kellene, hogy minden önkormányzat működése 
nagyságrendileg dupla költségvetéssel gazdálkodjon és az talán egy Kánaánhoz közeli helyzetet tudna 
elhozni, de ez az idő attól tartok, hogy még messze van. 
 
A Polgármester - további hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet, 
melyet a Képviselő-testület 9 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

5/2024.(IV.28.) önkormányzati   r e n d e l e t e 
Balassagyarmat Város Önkormányzata 2023. évi zárszámadásának elfogadásáról 

(a rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 
 
2.) Előterjesztés az önkormányzatok rendkívüli támogatása elnevezésű pályázat benyújtására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester – hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
52/2024.(IV.25.)   h a t á r o z a t a 

az önkormányzatok rendkívüli támogatása elnevezésű pályázat benyújtására 
 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete kérelmet nyújt be az önkormányzatokért 

felelős miniszter és az államháztartásért felelős miniszter által meghirdetett, a Magyarország 2024. évi 
központi költségvetéséről szóló 2023. évi LV. törvény 3. melléklet 2.1.5. pont szerinti, az 
Önkormányzatok rendkívüli támogatása jogcímen meghirdetett pályázati forrás igénylésére. 

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy a pályázati kiírásban foglalt feltételek szerint 

gondoskodjon a pályázat előkészítéséhez, benyújtásához szükséges intézkedések megtételéről. 
 
Határidő: 2024. szeptember 30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 

 
3.) Előterjesztés a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások intézményi térítési díjai 

szolgáltatási önköltségének megállapítására vonatkozó tájékoztató elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester: A térítési díjak alapját képező szolgáltatási önköltségszámítás jogszabályi 
kötelezettség. Elmondható, hogy ezen önköltségszámítás alapján az évben látható költségvetési terheink 
tekintetében nincs szükség díjemelésre. 
 
Csach Gábor polgármester - hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 
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BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

53/2024.(IV.25.) határozata 
a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások intézményi térítési díjai 

szolgáltatási önköltségének megállapításáról  
 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztésben foglalt tartalommal 

elfogadja az önkormányzat által biztosított személyes gondoskodás körébe tartozó szociális ellátások 
intézményi térítési díjai szolgáltatási önköltségének megállapításáról szóló tájékoztatót. 

 
2.) A Képviselő-testület a 2024. évi önköltségszámítás alapján a személyes gondoskodást nyújtó szociális 

ellátások intézményi térítési díjait nem emeli. 
 
3.) A Képviselő-testület felkéri a Jegyzőt a döntéshez kapcsolódó egyéb szükséges intézkedések 

megtételére. 
 
Határidő: 2024. április 30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 

 
4.) Vagyoni és lakásügyek 

a.) Előterjesztés a Balassagyarmat, Deák F. út 17. fsz. 1. ajtószám alatti lakás lakásbérleti 
jogviszonyának meghosszabbítására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester – hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
54/2024.(IV.25.) határozata 

a Balassagyarmat, Deák F. út 17. fsz. 1. ajtószám alatti lakás 
lakásbérleti jogviszonyának meghosszabbításáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Balassagyarmat, Deák F. út 17. fsz. 1. 

ajtószám alatti 41 m2 alapterületű komfortos komfortfokozatú lakást a „PRO STUDIO BBG” Alapítvány 
(2660 Balassagyarmat, Deák F. út 17.; adószám: 19161323-1-12; bankszámlaszám: 11741017-
20031127-00000000) részére, költségelvű lakbér megfizetése mellett, 2024. szeptember 1. napjától 
kezdődően 2025. augusztus 31. napjáig bérbe adja. 

 
A lakás rendeltetésszerű használatával kapcsolatos kiadások a bérlőt terhelik.  

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: A szerződés megkötésére: 2024. május 31.  
Felelős:  Csach Gábor polgármester 

 
 
b.) Előterjesztés a Balassagyarmat, 2859/A hrsz-ú ingatlanra vonatkozó elővásárlási jog 

gyakorlásával kapcsolatos döntés meghozatalára 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester – hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 
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BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

55/2024.(IV.25.) határozata 
a Balassagyarmat 2859/A hrsz-ú ingatlanra vonatozó elővásárlási jog gyakorlásával kapcsolatos 

döntés meghozataláról 
 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete nem kíván élni elővásárlási jogával a 

balassagyarmati 2859/A hrsz-ú ( természetben 2660 Balassagyarmat, Kodály Zoltán utca 21. szám alatt 
található) ingatlanra vonatkozóan a csatolt adásvételi szerződés-tervezetben foglalt feltételek mellett. 

 
2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az ügyben eljáró ügyvéd tájékoztatására. 
 
Határidő: 2024. április 30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 

 
c.) Előterjesztés a Balassagyarmat 867/3 hrsz-ú ingatlan hasznosítására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester megnyitja a napirend vitáját, Gyenes Szilárd képviselő úrnak adja meg a szót. 
 

Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen! Tisztelt Képviselő-testület! Tisztelt Balassagyarmatiak! Egy 
önkormányzati képviselőnek, de szerintem városvezetőnek is mindig mérlegelnie kell a között, hogy hogyan 
foglal állást a közérdek és az egyes önkormányzatunkhoz forduló polgárok érdekei között. Én azt gondolom, 
hogy Balassagyarmaton, a településszerkezeti tervben kifejezetten zöldterületként nyilvántartott 
ingatlanrészeket - függetlenül attól, hogy egy vagy több helyrajzi számon vannak-e - nem tartom 
elfogadhatónak - a többségi lakosság szempontjából -, hogy értékesítsük. Ezeket a területeket, amelyeket 
a rendezési tervben, hosszas munka után ilyen funkcióval rendeltünk megtartani, nem értékesítenék. 
Nyilvánvalóan, személy szerint nem a kérelmező ellen vagyok, aki szeretne hátulról is bejutni az 
ingatlanjára. Lenne egy kompromisszumos javaslatom, mégpedig az, hogy biztosítsunk számára szolgalmi 
jogot, amit lejegyezhet, hogy oda, adott esetben bejárhasson, de olyan zöldterületet, ami a 
településszerkezeti tervben így szerepel, annak az eladását, értékesítését kérem a Testületet, hogy ne 
támogassa. Köszönöm szépen! 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen! Ezt a területet nemrég módosítottuk zöldterületté, mert 
korábban építési terület volt és a földhivatali bejegyzése jelenleg is beépítetlen terület. Ha Képviselő úr a 
térképet megnézi, láthatja, hogy a 871 és 873 helyrajzi számú területek mögött egy önkormányzati 
tulajdonban lévő nyílt árok van. Ezek olyan kicsi területek, amelyek forgalomképességét jelentősen 
csekélynek véltük. Ez a közel 400 négyzetméteres terület kivételt képez, mert ez alatt már zárt árok van, 
ezen a területen található az Árpád utcába bemenő zárt csapadékvíz-rendszer, tehát ez egy olyan terület, 
ahol már nincs nyílt árok. Képviselő úr szolgalmi joggal kapcsolatos javaslata abban különbözik ettől a 
határozattól, hogy a szolgalmi joggal behajtási engedélyt kap a telkére. Ezzel a döntéssel pedig az a 
kötelezettség is terheli, hogy a területet neki kell gondozni, nem kerítheti körbe, nem építhet rá semmit. A 
rendezési terv módosítása esetében a zöldterületek kivonása a rendezési tervből valami olyan összegekbe 
kerül, hogy ezt senki nem fogja megfinanszírozni. Én nem látom ennek veszélyét, sőt annak a veszélyét 
sem látom, hogy ez precedenst fog teremteni, de egyébként teljesen elfogadható álláspont 
Képviselőtársamé. Ismét megadom a szót parancsoljon. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen! Polgármester úr ez részben elvi kérdés, de ha az alatt még zárt 
csatornarész is halad, akkor pláne indokolt, hogy köztulajdonban maradjon. Még egyszer mondom, nem a 
kérelmet benyújtó polgár ellen van kifogásom, semmi problémám nincs vele. Elvi kérdés szerintem, hogy 
abban az időszakban, amikor klímastratégiát készítünk, zöld városról, zöld csigáról próbálunk beszélni, 
akkor a belvárosi, megmaradt zöldterületeket nem adunk magánkézbe. És amennyiben a városvezetés 
több 1000 négyzetméterrel növelte a gondozásra szoruló zöldterületeket, akkor nem hiszem, hogy ez a 400 
négyzetméter az, ami problémát jelentene. Egyébként útlejegyzést meg lehet csinálni, tehát nemcsak 
egyszerűen bejárást engedélyezni, úgyhogy én úgy gondolom, hogy abban sincs igaza Polgármester úrnak, 
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hogy még egyszer mondom a régi nevén, rendezési tervünkben zöldterületként szereplő területet 
értékesítünk, mert van a városban több olyan kisebb-nagyobb zöldterületrész, ami mellett egyébként 
vannak olyan egyéni, lakói vagy magánérdekek, ami mellett mondjuk jogosan felmerülhetne, hogy ők 
szeretnék odacsatolni. Én egy olyan megoldásra tettem javaslatot, amiben a polgár is jól jár, mert amit 
szeretne meg tudja oldani, ugyanakkor pedig nem értékesítünk egy belvárosi zöldterületet, legyen az 1 
négyzetméter vagy 400 négyzetméter, mert ez szerintem ebből a szempontból teljesen indifferens. 
Köszönöm! 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm. Képviselő úr javaslata „nem” szavazat, a bizottságok javaslata 
pedig „igen” szavazat. Minden képviselőtársunk döntse el, hogy igennel vagy nemmel szavaz. 
 
Csach Gábor polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen 
és 3 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
56/2024.(IV.25.)   határozata 

a Balassagyarmat, 867/3 hrsz-ú ingatlan elidegenítéséről 
 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Balassagyarmat Város 

Önkormányzata 1/1 arányú tulajdonában lévő, Balassagyarmat, 867/3 hrsz-ú, beépítetlen terület 
megnevezésű, 442 m2 alapterületű ingatlant – jelenlegi megtekintett állapotban, per-, igény- és 
tehermentesen Lantos Csaba Balassagyarmat, Árpád u. 32. szám alatti lakos részére az alábbi 
feltételekkel idegeníti el: 
 
a.) az ingatlan induló vételára: 787.400.-Ft +ÁFA (Br: 999.998.-Ft), 
b.) a vételárat egy összegben az adásvételi szerződés aláírásáig kell megfizetni, ennek megtörténtét 

igazolni szükséges, 
c.) az ingatlan közmű bekötésekkel nem rendelkezik, a közművek kiépítése és csatlakozás költségei 

a vevő feladata és költsége, 
d.) a vevő tudomásul veszi, hogy a megvásárolni kívánt területhez egy nyílt vízelvezető árok 

csatlakozik, ezért az ehhez kapcsolódóan okozott károkért Balassagyarmat Város Önkormányzat 
felelősséget nem vállal, kártérítési igénnyel Balassagyarmat Város Önkormányzatával szemben 
nem élhet, továbbá a vevő az árok nyílt vízelvezető árok működését köteles folyamatosan 
biztosítani, 

e.) a vevő az ingatlanon csak Balassagyarmat Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Helyi 
Építési Szabályzatról szóló 22/2022.(XII.23.) önkormányzati rendelet zöldterületi övezeti 
besorolásba tartozó építményt létesíthet, hasznosítását csak a rendeletben rögzítettek szerint 
teheti, az ingatlant nem kerítheti körbe, 

f.) a zöldterület fenntartására, illetve engedély nélküli felépítmény létesítése esetén, az eredeti 
vételáron történő visszavásárlási jog kikötése,  

g.) az f.) pontokban foglaltak biztosítására, az ingatlan-nyilvántartásba elidegenítési tilalmat kell 
bejegyeztetni, 

h.) az ingatlan szerzésével kapcsolatos valamennyi költség a vevőt terheli. 
 
2.) A Képviselő-testület a fenti feltételek szerinti eladási ajánlatát 2024. május 30-ig megkötendő adás-vételi 

szerződés esetén tartja fenn. 
 

3.) A Képviselő-testület felhatalmazza polgármestert a szükséges intézkedések megtételére és az 
adásvételi szerződés megkötésére. 

 
Határidő: 2024.05.30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 

dr. Varga Andrea jegyző 
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d.) Előterjesztés a Balassagyarmat, Kossuth u. 1. szám alatti 1530/1/A/8 hrsz-ú nem lakás céljára 
szolgáló helyiség hasznosítására  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester – hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
57/2024.(IV.25.) határozata 

a Balassagyarmat, Kossuth u. 1. szám alatti 1530/1/A/8 hrsz-ú  
nem lakás céljára szolgáló helyiség bérbeadásáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Balassagyarmat, Kossuth u. 1. szám 

alatti 1530/1/A/8 hrsz-ú összesen 79 m2 alapterületű nem lakás céljára szolgáló helyiséget -benyújtott 
bérbevételi ajánlat alapján- bérbe adja az AMIRI KING Kft. (3175 Nagylóc, Alkotmány út. 2., adószám: 
32525409-2-12) részére az alábbi feltételekkel: 
 
a.) a helyiségbérleti szerződés határozott időtartamra, 2024. május hó 15. napjától 2025. év május 

hó 14. napjáig terjedő időszakra szól, 
b.) a helyiség havi bérleti díja 50.000.-Ft/hó + ÁFA (Br: 63.500.-Ft/hó), 
c.) a bérlői kötelezettségek biztosítása érdekében megállapított óvadék, háromhavi bérleti díjnak 

megfelelő összeg befizetésének a szerződés megkötése előtti igazolása, 
d.) a bérlő 6 havi bérleti díjnak megfelelő összeget a szerződés aláírásig megfizeti, 
e.) a közüzemi díjakat a bérlő a közüzemi szolgáltatókkal külön kötött megállapodás alapján fizeti, 
f.) a helyiség bérletéhez kapcsolódó szerződést közjegyzői okiratba kell foglalni. 

 
2.) A Képviselő-testület a fenti feltételek szerinti bérbeadási feltételeit 2024. május 15-ig megkötendő 

helyiségbérleti szerződés esetén tartja fenn. 
 

3.) A Képviselő-testület a 210/2023.(XI.30.) határozatát visszavonja. 
 
4.) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a fenti tartalomnak megfelelő bérleti szerződés 

megkötésére. 
 
Határidő:  a kiértesítésre: 2024. május 02. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 

 
 

5.) Előterjesztés a Balassagyarmati Gazdasági Műszaki Ellátó Szervezet intézményvezetői 
munkakörének betöltésére meghirdetett pályázat elbírálására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester megkéri Gaál Dénes pályázót, jelenlegi igazgatót, hogy a vendégmikrofonnál 
foglaljon helyet, majd megnyitja a napirend vitáját. Győri János képviselő úrnak adja meg a szót. 
 
Győri János: Köszönöm Polgármester úr! A magam részéről további sok sikert kívánok Igazgató úrnak, és 
lenne egy kérdésem, mert több szülő is megkeresett az étkezéssel kapcsolatban. Az iskolákból a gyerekek 
sokszor éhesebben mennek haza, mint ahogy bementek. Befizetik a szülők az ebédért, uzsonnáért járó 
pénzt, aztán elmondják, hogy ízetlenek az ételek, aminek sósnak kellene lenni nem sós, aminek édesnek 
kellene lenni, az nem édes. Tehát, ahogy megkapják a gyerekek az ebédjüket, az majdnem egy az egyben 
megy, magyarul a moslékba. Én azt szeretném kérni, hogy ha van rá lehetőség, és tudom, hogy odafönt 
azt határozták meg, hogy sót és cukrot nem lehet kirakni az asztalra, de én azt kérném, hogy tegyenek ki 
sót is és cukrot is, ha a gyerekek azt kívánják, hogy az ebédjük ízletes legyen, akkor tudjanak ízesíteni. Én 
azt kérném a továbbiakban, hogy megfelelő minőségben és az ízlésnek megfelelően készítsék el az ebédet. 
Köszönöm szépen. 
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Csach Gábor polgármester: Ez már nagyjából 12 éves történet, és nemcsak sót és cukrot, hanem Erős 
Pistát is! Én sokáig jártam oda enni és pont abban a kritikus időszakban, amikor még nem nagyon tudták a 
konyhások, hogy hogyan kell só és cukor nélkül főzni. Az akkor tényleg kegyetlen volt, de meg lehetett enni. 
Szerintem jelentősen javult az étel minősége ahhoz képest, hogy most már tényleg nem lehet „fehér 
mérgeket” rakni az ételbe. Lombos István képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Lombos István: Köszönöm a szót Polgármester úr. Az Ipolypart úton elkészült játszótér karbantartása, 
annak megfelelő szintű befejezése kinek a feladata? Nem tudom, hogy ki látta utoljára azt a területet, nekem 
mostanában többször is volt lehetőségem ott leülni. Volt egy időszak, mikor az Igazgató úrtól kértem, hogy 
a környező területen nyírják le a füvet, ezt megtette, köszönöm, Ezt a vadonatúj játszóteret, amelyik körül 
futópálya van, amelyik mellett különböző szabadtéri sütésre alkalmas „alkalmatosságok” vannak, jó lenne, 
ha valaki, - akinek a feladata - megnézné. Azért bátorkodtam ezt felhozni, mert ez az én körzetemet érinti. 
Köszönöm. 
 
Csach Gábor polgármester: Én jártam ott, és nem vettem észre használati problémát. Inkább az a baj, 
hogy kamaszok használják, és ha így használják, nem fog sokáig tartani. A füvet gondozni kell, a mulcsos 
futópályán ki fog nőni a fű, azt karban kell tartani. Ez a feladat a GAMESZ feladata. Gyenes Szilárd képviselő 
úrnak adom meg a szót. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm a szót Polgármester Úr! Tisztelt Testület! Kedves Dénes! A SZAB frakciójával 
együtt támogatni fogjuk a pályázatot és nem csak azért, mert egy jelentkező volt a személyedben. Annyit 
szeretnék elmondani, hogy a Városüzemeltetés tekintetében, azzal a munkával kapcsolatban, amit 
elvégeztek és ahogyan – erről több információt is kapok - sok tekintetben javulás van, de sok tekintetben 
alapvető dolgokkal nem értek egyet. Ennek ellenére bizalmat szavazok a SZAB frakcióban, de ha egy olyan 
városüzemeltetést szeretne csinálni Balassagyarmat, ami európai színvonalú, és ebben nem arról van szó, 
hogy a belső városi magterületeket egy kicsit szebben tartjuk, hanem, hogy a perifériákra is kiterjedően, 
normális városüzemeltetés legyen. Hogy csak egy apró dolgot említsek például, amit évek óta jelzek, hogy 
vágják az emberek a füvet a városban mindenféle védőfelszerelés, fülvédő, szemüvegek nélkül, mintha 
ennek az országnak megbetegedő, süket emberekre lenne szüksége. De még 100 ilyen apró dolgot tudnék 
mondani a zöldhulladék kezelésétől kezdve, a képviselők tájékoztatásáig. Tehát, azt gondolom, hogy egy 
kicsit burokban vagy ebben a dologban, igazi, a mai modern kor információs, kommunikációs lehetőségeit 
is a döntéshozókkal, testületi tagokkal való ilyen típusú együttműködésnek még hírét hamvát nem látni, de 
láttam jó dolgokat is. Szerintem lehet ebből további jó irány is, én ehhez a SZAB nevében bizalmat adok 
Dénes, aztán majd meglátjuk, hogy alakul a dolog. Köszönöm szépen.  
 
Csach Gábor polgármester: Hajnal Sándor képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Hajnal Sándor: Köszönöm a szót Polgármester úr. Azzal kezdeném, hogy ha jól emlékszem a decemberi 
testületi ülésen én voltam az, aki megkérdeztem, hogy az Ipolypart utca mellett létrejött új területen mi lesz 
a karbantartással? Határozottan emlékszem Polgármester úr válaszára, aki azt mondta, hogy áprilistól két 
fő kerül felvételre, akiknek az lesz a feladata, hogy a Penny Áruház és a Művelődési Központ közötti 
területet a játszótérrel meg mindenféle egyéb „tartozékával” rendben tartsa. Kérdésem, hogy ez nem 
valósult meg? Mert én magam is jártam arra és nem vettem észre, a határidőt a Polgármester úr április 1. 
nappal jelölte meg. Tehát jártam arra, április 1-je óta nem vettem észre, hogy ez a 2 fő belekezdett volna 
ebbe a tevékenységbe és hallom, hogy Lombos képviselő úr is pontosan ezt kifogásolja. Tehát kérdésem, 
hogy van két ember? Végzi ezt a munkát, vagy nyitott ajtókat döngetünk és ez még mindig probléma? 
Igazgató úrhoz nincs kérdésem, korábban a Polgármester úr adta ezt a választ, nyilván ezt a választ Öntől 
várom. Amit Igazgató úr elmúlt bő négyéves tevékenységből láttam az, hogy a GAMESZ munkája rendkívül 
sokat fejlődött, tervszerűvé, rendezetté, célirányossá vált, és azt mondom, hogy ez teljes egészében 
kielégíti azokat az általam támasztott igényeket, amiket jelen pillanatban elő tudok vezetni. Tudom azt, hogy 
egy 100 fős szervezet irányítása nem egyszerű dolog, mindig csúsznak be problémák, tehát nem mindig 
lehet a papírformát hozni, de, ha az ember látja, hogy a kellő igyekezet, a cél követésének a folyamatos 
tevékenysége, a tenni akarás a megfelelő célok irányába megvan, akkor én azt mondom, hogy hajrá. Hajrá 
Igazgató úr! 
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Csach Gábor polgármester: A kérdésére annyit tudok válaszolni, hogy nemcsak létszámban próbáltunk 
bővülni, hanem két új gépjárművel gazdagodott az intézmény az év első negyedévében. Annyi hadd szóljon 
a GAMESZ mentségére, hogy míg tavaly a csapadékos időjárás okozta azt, hogy lényegesen többször 
kellett füvet nyírni a zöldterületeken, mint egy átlag évben – az 5-6 alkalom helyett 10 alakalommal -, idén 
a korai nyár okozott problémát. Igazgató úr, biztos vagyok abban, hogy utol fogják magukat érni. Megadom 
a szót Münzberg Gusztáv képviselő úrnak. 
 
Münzberg Gusztáv: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. A Városüzemeltetési Bizottság elnökeként 
csak meg szeretném köszönni az Igazgató úr és a Kollégák eltelt évek alatti munkáját, hozzáállását. 
Többször, több fórumon is elmondtam már azt, hogy mennyire jó együtt dolgozni ilyen vezetéssel és ilyen 
kollégákkal. Külön köszönöm azt, hogy amikor az út szélén vágják a füvet, vigyáznak az autókra, van olyan 
eszközük, amivel nem sérülnek az autók egy fűnyírásnál. További sikert kívánok, és kérem, hogy 
tolmácsolja a köszönetünket! Köszönöm szépen.  
 
Csach Gábor polgármester: Igazgató úr, válaszadásra megadom a szót, parancsoljon! 
 
Gaál Dénes: Köszönöm szépen a biztató szavakat minden Képviselőnek. Először beszéljünk a 
közétkeztetésről. A GAMESZ főzőkonyha munkáját a 37/2014.(IV.30.) számú, közétkeztetésre vonatkozó 
EMMI rendelet határozza meg. Sajnos ez a rendelet sokkal szigorúbb előírásokat tartalmaz, mint amit mi 
otthon a házikonyhában, vagy egy vendéglátóipari egységben egy egyéb konyhát üzemeltető cég 
megenged magának. Igen, nagyon szigorúan le van szabályozva a só, a cukor és az összes egyéb, 
kényelmi termék használata, ahogy a Kollégáim hívják az ételízesítőket. Mondhatom úgy, hogy meg van 
kötve a kezünk, de ennek ellenére a Képviselő úr által felvetett problémát mi is érezzük. Éppen ezért az idei 
költségvetésünkben már az élelmezésvezetőnek, illetve a konyhás személyzetnek is beírtunk egy 
továbbképzést, a nyár folyamán el fognak menni olyan tanfolyamokra, ahol a modern konyha ízvilágát 
próbálják majd elsajátítani és ezt szeptembertől alkalmazni. Új étlapot fogunk kidolgozni szeptembertől a 
gyerekek, illetve a nálunk étkezők számára, és ahogy a Polgármester úr is említette, különböző, 
hagyományos fűszerek segítségével próbáljuk majd az ételek ízét a só, a cukor és az ételízesítők 
kiváltásával, hagyományos fűszerekkel javítani. A felvetés tehát teljesen jogos, mi is tapasztaljuk és rajta 
vagyunk, hogy ezt orvosoljuk. 
Ipolypart, játszótér, illetve zöldterületek karbantartása a következő megválaszolandó kérdés. Ahogy a 
Polgármester úr is említette idén kettő, számunkra új gépjárművet, két platós autót is vásároltunk, annak 
érdekében, hogy a megnövekedett zöldterületeket karban tudjuk tartani. Kollégáim a héten folyamatosan 
állásinterjúztattak, néhány interjún én is bent voltam, tehát keressük azokat a személyeket, akik ezeket a 
munkákat el tudják végezni. Sajnos több szakemberünk mondott fel idén jobb álláslehetőség reményében, 
olyan szakemberek, akik a zöldterületek karbantartásában dolgoztak ezidáig, ezért nem lehet 
összlétszámban azt a plusz két főt érezni. Bízok abban, hogy a most lezáruló állásinterjúztatások 
következtében az év eleji létszámhoz képest emelkedni fog a dolgozói létszám. Igen, tervbe van véve, hogy 
minden héten folyamatosan, menetrendszerint egy járat végigmenjen a Zöld Csiga program területein és a 
szemetes kukák ürítését, a játszóterek állapotának az ellenőrzését elvégezzék, és igyekszünk az ott 
tapasztalt problémákat minél előbb megoldani.  
Gyenes képviselő úr említette az együttműködés esetleges hiányát a Képviselő-testülettel. Én ezt 
szeretném megcáfolni, illetve Münzberg képviselő úr mondandójában már gyakorlatilag cáfolta ezt. Az 
elmúlt 2-3 évben a Városüzemeltetési Bizottsággal gyakorlatilag minden hétfőn, heti rendszerességgel 
összeülünk, és ott a GAMESZ oldaláról, a saját magunk által feltárt problémákat, akár az Önkormányzat 
műszaki osztályáról érkező észrevételeket, vagy a Városüzemeltetési Bizottsághoz beérkező lakossági 
panaszokat, észrevételeket átbeszéljük, leosztjuk a feladatot, hogy ezeknek a megvalósítása, 
helyrehozatala a GAMESZ költségvetésébe, a GAMESZ nagyságrendjébe tartozik-e bele vagy külsős 
vállalkozókat kell bevonni azok megoldásához. Természetesen ezen lehet még csiszolni, lehet fejleszteni. 
Az információra vonatkozóan a GAMESZ-nak még nincsen olyan honlapja, ahol esetleg az aktuális 
feladatainkat közzé tudjuk tenni, ezt jó felvetésnek tartom Képviselő úrtól, ha esetleg erre gondolt. Ennek a 
kidolgozását meg tudom ígérni, ezen dolgozni fogunk és így a tájékoztatás is szélesebb körű lesz. 
Köszönöm. 
 
Csach Gábor polgármester: Lombos István képviselő úrnak adom meg a szót. 
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Lombos István: Köszönöm a szót Polgármester úr. Annyit jegyeznék meg, hogy nem ünneprontásként 
tettem fel a kérdésemet, ez az egyik. A másik, hogy egyedül egy pályázó volt, ami annak tudható be, hogy 
a GAMESZ vezetése olyan színvonalú volt a városban, hogy senki nem merte ezt felülírni pályázat 
benyújtásával, de egyébként a munka minőségét fogja demonstrálni a Képviselő-testület általi szavazat. 
Köszönöm szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm. Gyenes Szilárd képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót, utoljára ebben a témában. Részemről Dénes bizalom van, ha 
Te hétfőnként valakivel egyeztetsz, az lehet, hogy a Fidesz-frakció, de hogy az ellenzék nincs ott, az biztos. 
A bizottság, az tudod egy többes összetételű, több helyi közösségről szól, úgyhogy ebben jó lenne, ha 
helyretennéd a fejedben ezeket a dolgokat. A másik dolog pedig az, hogy én nem azt mondtam Dénes -  
tudod nemcsak jól el kell mondani valamit, hanem jól meg is kell érteni - , hogy ha felhívlak, miután mondjuk 
négy alkalom után nem sikerült a Nyírjesben eltalálni az utcákat, ahol havat kell tolni és nem segítettél 
ebben, mert segítettél, vagy, ha Győri János vagy bármelyikünk felhív, akkor segítesz. De ez még mindig 
nem egy olyan európai szintű városüzemeltetés, ahol mondjuk én balassagyarmati képviselőként tök 
mindegy, hogy „fideszes”, vagy „szabos” vagyok vagy bárki, mondjuk látom egy operatív felületen, hogy a 
városban mi történik, amit csinálni fogtok. Annak ott kezdődnek az alapjai egyébként. Én ebben nagyon 
szívesen segítettem volna eddig is, meg ezután is fogok segíteni. Tehát nem akarlak bántani és tudom azt 
is, hogy nehéz körülmények között dolgoztok, mert nincsenek jó bérek, nincsenek olyan emberek, akik 
sorban állnának, tehát munkaerő-problémák is vannak. Millió dolgot megértek, ezeknél a problémáknál 
egyébként egy nagyon rugalmas kombinációt szoktak alkalmazni, szerintem, ezt csináljátok is fűvágásnál, 
hogy saját ember-vállalkozó, de nem látok igazából például olyan körzeteket, amikben jól, felelősségi 
rendszerek alakulhatnának ki, ahol be lehet vonni civil szervezeteket, lakókat, tehát nagyon színes ez a 
paletta. Balassagyarmatra az a jellemző, hogy vannak ilyen sablon módszerek, újat nem igazán csinálunk. 
Ezekben próbálunk javítani. Én ezektől a dolgoktól innovatívabb elképzeléseket szeretnék esetleg egyszer 
megvalósítani, meg egyébként láttam nagyon sok nemzetközi példát arra, hogy ezeket hogyan csinálják jól. 
Ehhez kell persze valamilyen szintű nyitottság. Ez nem ellened van Dénes, hanem érted van, és csak 
szerettem volna elmondani a mellett, hogy mondod, hogy ki védett meg, meg ki nem. Én nem támadtalak, 
én tulajdonképpen azt mondom neked, hogyha nyitott vagy, akkor ez a fejlődésnek a lehetősége. Köszönöm 
szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. „Érted jöttünk elvtárs, nem ellened” csak eszembe jutott. 
Én meg hiszek a képviselői kreativitásban, tehát egy Balassagyarmat nagyságú városban egyik képviselő 
sem engedheti meg magának azt a luxust, hogy nincs napi kapcsolatban a városüzemeltetést vezető 
céggel, illetve a lakossággal. Köszönöm szépen. 
 
A Polgármester – további hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, 
melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 

 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

58/2024.(IV.25.) h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmati Gazdasági Műszaki Ellátó Szervezet  

intézményvezetői pályázatának elbírálásáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenntartásában működő 
Balassagyarmati Gazdasági Műszaki Ellátó Szervezet (székhely: 2660 Balassagyarmat, Rákóczi 
fejedelem út 50.) intézményvezetői (magasabb vezetői) munkakörének betöltésére a 9/2024.(II. 01.) 
határozattal meghirdetett nyilvános pályázat eredményeként, 2024. május 1. napjától 2029. április 30. 
napjáig az intézmény vezetésével Gaál Dénes pályázót bízza meg. 

 
2.) A Képviselő-testület az intézményvezető illetményét, vezetői pótlékát, egyéb juttatását a 

közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény, illetve a 77/1993.(V.12.) Korm. rendelet 
alapján az alábbiak szerint állapítja meg:  
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  Garantált illetmény(F12)     326.000 Ft 
  Magasabb vezetői pótlék (500%)      100.000 Ft 
  Munkáltatói döntésen alapuló illetménykiegészítés  388.000 Ft 
   
  Mindösszesen:       814.000 Ft 
 
3.) A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy gondoskodjon a vezető bejelentéséről a Magyar 

Államkincstár Nógrád Vármegyei Igazgatósága által vezetett törzskönyvi nyilvántartásba és az egyéb 
szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 
Határidő: 2024. május 15. 
Felelős:  dr. Varga Andrea jegyző 
 
 
A szavazást követően Kovács Csaba a Városüzemeltetési Nonprofit Kft ügyvezetője megérkezett, 
ezért a Képviselő-testület ülése az 1. számú napirend megtárgyalásával folytatódik. 
 
 
6.) Előterjesztés a Balassagyarmati Városüzemeltetési Nonprofit Kft. 2023. évi beszámolójának 

elfogadására  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester köszönti Kovács Csaba igazgató urat. Megkéri, hogy a vendégmikrofonnál 
foglaljon helyet, majd megkérdezi, hogy kíván-e szóbeli kiegészítéssel élni. 
Nem. 
Ezt követően megnyitja a napirend vitáját, Gyenes Szilárd képviselő úrnak adja meg a szót. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót. Szerintem nagyon nehéz helyzetben van, a 
hulladékgazdálkodás és tényleg csak azt szeretném mondani, hogy a kollegák ruházatát és az ellátott 
munkát nézve, amit csináltok, azt tudom mondani, hogy le a kalappal, ahhoz képest, ami a térségben, főleg 
a kisebb településeken megfigyelhető drámai színvonalromlást okán volt, és meg is beszéltük a frakcióban, 
hogy természetesen támogatni fogjuk az előterjesztést. Azt szeretném valahogy elérni, és ez nem konkrétan 
a beszámolóhoz tartozik, de mégis most itt vagy és itt tudunk erről beszélni, hogy az a rendszer viszont egy 
kicsit problémás, ahogyan a szelektív hulladékgyűjtéssel kapcsolatos zsákok kérdése van. Szerintem 
egyébként jogsértő is az, hogy az embereknek kelljen megvenni a szelektív gyűjtéshez használatos zsákot, 
hogy elég legyen, mert nem tudtok annyit pótolni, mint amennyit kiraknak. Ebből logikusan az következett, 
hogy városszerte szépen mindig csökkent a száma, aki nem vesz utána pénzért, annak el fog fogyni és 
akkor már láttam, megjelentek városszerte a másfajta zsákok is, amelyben ki vannak rakva a szelektíven 
gyűjtött hulladékok. Szerintem egyébként a MOHU-nak kutya kötelessége lefinanszírozni azt, hogy 
megfelelő számú szelektívgyűjtő zsák legyen. Ezt szerettem volna ezzel kapcsolatban elmondani és 
egyébként támogatni fogjuk az előterjesztést. 
 
Csach Gábor polgármester: Hajnal Sándor képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Hajnal Sándor: Köszönöm a szót Polgármester úr. Egy kérdésem van. Tudom Csaba, hogy ez nem a Ti 
kompetenciátok, én pusztán csak arra vagyok kíváncsi, hogy valami információval rendelkezel-e fáradtolaj, 
hajtóműolaj gyűjtés témában? Balassagyarmaton egyre nagyobb problémát okoz, hogy a hajtóműolajat 
sehol nem veszik át azzal az indoklással, hogy az új cég, a MOHU január óta egyáltalán nem biztosít gyűjtő 
edényzetet. Ezeket nem lehet flakonokban tárolni. A főzőolaj és a sütőzsír rendben van, azt le lehet adni a 
LIDL és az ALDI-tól kezdve mindenfelé, de a hajtóműolaj az sajnos problémás. Ha január óta nem veszi át 
sem a benzinkút, sem a hulladékudvar és senki más, akkor, ez a hajtóműolaj - nem kell különösebben 
ecsetelnem -, hogy bizonyos mennyiség után hol fog kikötni. Ez egy súlyos környezeti kár kiindulópontja 
lehet, bármikor beüthet a katasztrófa, egyre többen érdeklődnek és egyre kevesebbet lehet mondani, mert 
nem látszik semmilyen változás. Kérdezem, hogy van-e bármilyen infód erre vonatkozóan? Megoldható-e 
a probléma, mert mondom, ennek súlyos következményei lehetnek. Köszönöm! 
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Csach Gábor polgármester: Igazgató úr éppen egy szakmai szervezeti gyűlésről jött. Parancsolj, 
válaszadásra megadom a szót. 
 
Kovács Csaba ügyvetető igazgató: Nagy tisztelettel köszöntöm én is a Polgármester urat, Jegyző asszonyt, 
Alpolgármester urat, a Képviselő-testületet! Először is elnézést a késésért, valóban, ahogy Polgármester úr 
mondta, most volt az éves taggyűlésünk a Köztisztasági Egyesülésnél és muszáj volt jelen lennem. Gyenes 
képviselő úr első kérdésére válaszolva elmondanám, hogy a szelektív gyűjtőzsák kérdése egy nagyon 
érdekes dolog. Mi próbáljuk tartani magunkat a havi kettő darab zsákhoz, amit a kéthetente történő 
gyűjtéskor kapnak meg a lakók. Ezen kívül 30 darab gyűjtőpontunk van, ahol szelektív hulladékot gyűjtünk. 
Valóban, a MOHU-nak volt egy központi edény-elosztású pályázata. Igazából próbáltam tegnap is tisztázni 
velük, hogy Balassagyarmat ebből miért maradt ki, hiszen vannak ismereteink arról, hogy más 
településeken ezeket az edényeket kiosztották. Azt az ígéretet kaptam, hogy utána fognak nézni, és ha lesz 
még forrás erre, akkor Balassagyarmatot ebbe a szelektívgyűjtőedény-kihelyezésbe bele fogják tenni. Ezen 
kívül tegnap bekerültem egy újabb munkacsoportba, ami a MOHU-val való kapcsolattartást fogja 
eszközölni, úgyhogy reményeim szerint jobban fogom tudni ezt a kérdést menedzselni. A zsákokkal 
kapcsolatosan még annyit szeretnék elmondani, hogy nagyon sok esetben azt tapasztaljuk, hogy a 
zsákokban nincsenek összegyűrve a palackok, tehát úgy, ahogy a boltból kihozták az emberek, 
ugyanabban a formában helyezik vissza, tehát „A tapossa laposra!” elv nem működik. Azért is nehéz most 
erről beszélni, mert július 1-jén a visszaváltási pontokra, viszont nem összegyűjtve kell visszavinni a 
betétdíjas rendszerben a palackokat. Tehát, most kampányolni is nehéz, hogy most „Tapossa laposra!”, 
vagy „Ne Tapossa laposra!”, mert az automata nem fogja átvenni. Nehéz kérdés, de én is azt tapasztalom, 
hogy sok esetben a zsákok nincsenek úgy megtöltve, ahogy igazából kellene, hogy megtöltve legyenek. 
Hajnak képviselő úr észrevételére azt tudom mondani, hogy igen, láttam azt a posztot, amiben a fáradtolaj, 
illetve a hajtóműolaj kérdéskör felmerült, ahol a posztolók több esetben sütőolajként aposztrofálták, aztán 
történgettek a bejegyzésben helyettesítések. Ismereteim szerint a Balassagyarmati Hulladékudvar - ami 
nem hozzánk tartozik, hanem a Vertikál Group üzemeltetésében van -, a hulladékengedélyében úgy tudom, 
benne van a fáradtolaj kezelése. Az átvételét nem tudom, hogy miért nem szervezik, vagy a létesítmények 
közötti szállítást miért nem valósítják meg, de szívesen felteszem nekik ezt a kérdést, holnap írok nekik, 
hogy erre adjanak valamilyen választ. Zárójelben jegyzem csak meg, hogy nem is értem, hogy egy 
háztartásban hogyan tud keletkezni használt motorolaj, amikor elméletileg szakszerviz vagy 
műhelytevékenység kell annak a lecseréléséhez. Nyilván vannak olyanok, akik otthon cserélik azt. 
 
Csach Gábor polgármester: Megnéztem a Balassagyarmati Hulladékudvar honlapját, ahol kettes tételként 
szerepel az ásványolaj alapú klórvegyületet nem tartalmazó motorhajtó és kenőolaj, aminek napi 50 
kilogramm leadása engedélyezett. Jók voltak az ismeretei Igazgató úr. Egyébként amióta a MOHU 
működteti a rendszert, azóta a Hulladékudvar a hét hét napjából két napot nem üzemel, tehát érdemes 
megnézni a leadható anyagokat, mert lényegében szinte mindent átvesznek, így nem érdemes az erdőbe 
kivinni a hulladékot, az sokszor messzebb van. Gyenes Szilárd képviselő úr parancsolj, megadom a szót. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen. Teljesen jogos, amit Igazgató úr felvetett. Gyakorlatilag a termékdíjas 
rendszerben a meghirdetett programok és automaták, minden csúszik. Ahogy most látom, nem biztos, hogy 
az elkövetkezendő hónapokban nagy előrelépés várható, hiszen még a flakonokon sem jelentek meg az 
automaták azonosítási adatai. Tehát, én továbbra is azt szeretném elérni, hogy amellett, hogy persze igen, 
kommunikációs szempontból is nehéz most bármit is csinálni, én is voltam ilyen problémában, hogy a végén 
másfajta zsákba raktam ki a hulladékot, de elvitték a kollégák, tehát vagy ezt a gyakorlatot kell fenntartani 
vagy egy kicsit növelni kell a zsákok számát. A másik, amit mondani szeretnék általában a MOHU-val és a 
hulladékgazdálkodással kapcsolatban, hogy azt látni kell az embereknek, hogy ez az egész, eddig egy 
teljesen önkormányzati nonprofit rendszer volt. Ebből fakadóan, azok a források, amiket az emberek 
befizettek a termékdíjaikra, meg egyebekre, az erre a szakmára lett költve. Most mi lett a következő lépés? 
Ebben a rendszerben az állam koncessziós díjat szed, a MOHU nyereséget szeretne belőle, a második 
alvállalkozói kör nyereséget szeretne belőle. Maradt egy pár önkormányzati cég, hogy a színvonalat 
fenntartsuk, mint adott esetben Ti is. Mi nagyjából nonprofitok vagyunk ebben a rendszerben, mindenki más 
keres rajta, meg szeretne rajta keresni és egy dolog marad az önkormányzatoknál, hogy érdekérvényesítő 
tevékenységet folytasson. Igenis fel kell hívni a figyelmüket, gondolom van erre a hivatalban is olyan kolléga 
aki a környezetvédelemmel foglalkozik, Ti is látjátok ezeket a dolgokat. Fel kell lépni, mert oké, hogy például 
nyitva van a hulladékudvar és nagyon sok anyagot átvesznek, de nézzétek meg, hogy gyakorlatilag 
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hónapok óta hegyekben állnak az elektronikai hulladékok, mert nem tudod hova lepakolni, mert nem viszik 
el innen. Oké, hogy átveszik, csak azt tovább is kellene szállítani, tehát elég nyögve-nyelősen megy ez a 
rendszer. Nyilván a MOHU tolja le az alvállalkozói árakat, hogy minél nagyobb legyen a nyereség, a feladat 
meg csak úgy lesz megoldva, ha, kikényszerítjük belőlük, hogy a jogszabály meg az előírási feladatokat 
lássák el. Köszönöm szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: Két észrevételem van ezzel kapcsolatban. Én kifejezetten helyesnek tartom, 
hogy csak két zacskót adunk, mert mégiscsak arra kellene ösztönözni az embereket, hogy minél kevesebb 
szemetet termeljenek, vagy aki termeli a szemetet, az fizesse ki. Régen, a szakma alapvető álláspontja az 
volt, hogy a szemetelő fizesse a szemetet. A másik észrevételem a Városüzemeltetési Nonprofit Kft. 2023. 
évi beszámolójának a 34. oldalán olvasható, és így szól, hogy a „MOL koncesszió alatti működés 
finanszírozása során jelentősen kedvezőbben alakult társaságunk gazdasági helyzete.” Hajnal Sándor 
képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Hajnal Sándor: Köszönöm a szót. Csak azért, hogy a jegyzőkönyvben is megjelenhessen. Az, hogy valaki 
rendelkezik fáradtolajjal otthon, maszekban, annak több oka is van. A szakszervizben egy olajcsere nagyon 
húzós tud lenni, míg jellemzően egy garázsban kialakított műhelyben, ahol a Józsi bácsi meg a mit tudom 
én a Feri szereli meg az autót „maszekban”… 
  
Csach Gábor polgármester: De hát ez tilos. 
 
Hajnal Sándor: Persze, hogy tilos! A város szempontjából igencsak indokolt ennek az ellenőrzése, mert ott 
nemcsak hajtóműolaj keletkezik. Ha egyszer valaki utánanéz, meglepődne, hogy milyen sokan vannak, akik 
vagy maguk cserélik le az egyébként öregecske autójukban az olajat, vagy mennyi sok olyan műhely 
működik, ahol engedély nélkül végzik ugyanezt a tevékenységet. A probléma annál is nagyobb, mert azokon 
a helyeken, ahol a Józsi bácsi, meg a Feri a garázsában végzi ezt a tevékenységet kis pénzecskéért, ami 
egyébként nagyságrenddel kevesebb, mint egy szakszervizben, ott nemcsak hajtóműolaj keletkezik, ott 
vannak oldószerek, Brigécioltól kezdve a fagyálló folyadékig, amelyek a garázskapuban, a garázsban 
szépen ki vannak rakva, nem zárt edényben, nem szabályosan tárolva. Szépen folyik kifelé a veszélyes 
anyag, környezeti károkat okozva. Nem azt mondom, hogy okozhat, mert szememmel látom, hogy okoz. 
De, amikor szóvá teszek egy ilyet, akkor mindig rám szólnak, hogy: „Mit képzelek, miért nem hagyom békén 
a dolgozó embereket!” Nem érzem feladatomnak, hogy feljelentést tegyek, mert ez túlzás lenne, de az a 
tevékenység, amit végeznek és annak a következményei nem tetszenek, de az egy másik dolog. A lényeg, 
hogy keletkezik a hulladék, keletkezik a hajtóműolaj, a fáradtolaj nagy mennyiségben, nagy számban, és 
mondom, lehetne ellenőrizni a műhelyeket is, amik illegálisan működnek. A kommunális hulladékhoz adott 
gyűjtőzsákkal kapcsolatban, én magam is azt a politikát folytatom, illetve azt terjesztem - amit egyébként 
az Igazgató úrral már megbeszéltünk -, hogy mindenkinek van egy zsákja, amibe belerakhatja a műanyag, 
a papír hulladékát a szelektívhulladék-gyűjtés során, és ha abba nem fér bele, akkor a Kft. elfogadja az 
egyéb, nem szabványos zsákot is. A szabványzsákkal való rendelkezés igazolja, hogy előfizette a 
hulladékszállítást. Az, hogy nem fér bele egy zsákba és nem kap kettőt, az már nem az ő hibája, de a Kft. 
fölrakja az autójára és elviszi minden probléma nélkül. Tehát én ezt eddig nem éreztem problémának, de 
más sem, akivel beszélek elfogadja ezt az érvelést. Köszönöm a figyelmet. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönjük szépen! Azért lebomló zöldhulladékot, csak lebomló zsákba rakjon 
mindenki. Huszár Péter alpolgármester úrnak adom meg a szót. 
 
Huszár Péter: Köszönöm a szót Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Hajnal Sándornak szeretnék 
egy érdekes hírt mondani. Vannak olyan szervizek Balassagyarmaton is, ahol a náluk vásárolt olaj esetén 
ingyen olajcserét végeznek. Így nem kell, hogy befeküdjön a kocsi alá, nem kell magára csurgatni az olajat. 
 
Hajnal Sándor: És ennek milyen költsége van? 
 
Huszár Péter: Mert milyet használ, amit úgy szed össze? Próbálkozzon ezzel, több ilyen szerviz is van. 
Köszönöm. 
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A Polgármester – további hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, 
melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

59/2024.(IV.25.)   h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmati Városüzemeltetési Nonprofit Kft 2023. évi tevékenységéről szóló  

beszámoló elfogadásáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Balassagyarmati Városüzemeltetési 
Nonprofit Kft. 2023. évi beszámolóját a mellékletben foglalt tartalommal elfogadja. 

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert és az ügyvezetőt a közzététel érdekében szükséges 

intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2024. május 31. 
Felelős: Csach Gábor, polgármester 
 Kovács Csaba, ügyvezető 
 
 
7.) Előterjesztés a VOLÁNBUSZ Zrt autóbusszal végzett helyi személyszállítás közszolgáltatási 

tevékenységre vonatkozó, 2023. évi tájékoztatójának elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester – hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
60/2024.(IV.25.)   h a t á r o z a t a 

a VOLÁNBUSZ Zrt autóbusszal végzett helyi személyszállítás közszolgáltatási tevékenységre 
vonatkozó, 2023. évi tájékoztatójának elfogadásáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a VOLÁNBUSZ Zrt. autóbusszal 

végzett helyi személyszállítás közszolgáltatási tevékenységre vonatkozó, 2023. évi tájékoztatóját a 4.1. 
és 4.2 pontban foglaltak kivételével fogadja el. 

 
2.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a VOLÁNBUSZ Zrt. közszolgáltatási 

tevékenységgel összefüggő, bevételekkel nem fedezett, a közszolgáltatási kötelezettség miatt felmerült 
indokolt költségeinek, valamint az ésszerű nyereségének elismerésére és megtérítésére vonatkozó 
igényét nem tartja megalapozottnak, ezért a veszteségkiegyenlítési igényt nem ismeri el. 

 
3.) A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a közszolgáltatót a határozat megküldésével tájékoztassa a 

döntésről. 
 
Határidő: 2024. június 30. 
Felelős:  dr. Varga Andrea jegyző 
 
 
8.) Előterjesztés a Pro Musica Alapítvány támogatására  

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 
Csach Gábor polgármester: Az Alapítvány, egy április 27-én, immár 24. alaklommal megrendezésre kerülő 
rendezvényhez kér támogatást. Mivel az alapítványok támogatásához a Képviselő-testület jóváhagyása 
kell, ezért kérem, hogy a bizottsági javaslatot figyelembe véve támogassuk a rendezvényt. Lombos István 
elnök úr, parancsoljon, megadom a szót. 
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Lombos István: A kérdésem csupán annyi, hogy a 250 ezer forintos támogatás tartalmazza ezt az 
összeget, vagy ez, azon felüli támogatás? 
 
Csach Gábor polgármester: Ez, azon felüli támogatás. 
 
A Polgármester – további hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, 
melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

61/2024.(IV.25.)   h a t á r o z a t a 
a PRO Musica Alapítvány támogatásáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülte a PRO Musica Alapítvány számára 

munkájukhoz szükséges költségekhez való hozzájáruláshoz 30.000,- Ft, azaz harmincezer forintos 
támogatást nyújt. 

 
2.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a polgármestert, hogy a döntésről 

az érintetteket tájékoztassa, valamint a támogatott Alapítvánnyal a szerződést kösse meg. 
 
Határidő: 2024. április 30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 
 
9.) Előterjesztés a Mikszáth Kálmán Művelődési Központ intézményvezetői pályázatának kiírására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 
Csach Gábor polgármester köszönti Golyán Krisztina intézményvezetőt és megkéri, hogy a 
vendégmikrofonnál foglaljon helyet. Ezt követően megnyitja a napirend vitáját, Lombos István képviselő 
úrnak adja meg a szót. 
 
Lombos István: Köszönöm szépen Polgármester úr. Szeretném hangsúlyozni, hogy ez a tipikus esete, a 
mi pályázatkiírási tendenciánknak. Nevezetesen, hogy a pályázatát benyújtó személy egy évre megbízást 
kap, és egy év tapasztalata alapján új kiírásra kerül sor, majd, ha ismételten pályázik, akkor lehet kinevezni 
Őt hosszabb távra, ha jól értem. Köszönöm. 
 
Csach Gábor polgármester: Attól függ, ki fog pályázni. Ha Krisztina pályázik - és remélem, hogy pályázik, 
mert mindenféleképpen úgy gondolom, hogy az általa végzett munka érdemes a további folytatásra -, a 
jogszabályok alapján, a szakmai tapasztalat hiánya miatt ugyan azt a metódus kell alkalmaznunk, amit 
például a könyvtárnál. Egyszerűen ennek a szakmának katasztrofális a törvényi háttere, olyan, mintha az 
egész arról szólna, hogy ne legyenek művelődési ház és könyvtár igazgatók, viszont ki kell írnunk a 
pályázatot. Megadom a szót Szedlák Sándor képviselő úrnak. 
 
Szedlák Sándor: Köszönöm Polgármester úr. Egy mondatot mondanék, amit már a sokadik cikluson 
keresztül mondok, hogy egy jogszabálymódosításra lenne szükség, amit nem hajlandó a kormányzat 
végrehajtani. Nem tudom miért, amikor más esetekben 11 óra 45 perckor be lehet adni egy 
rendeletmódosítást, amit másnap elfogad a Parlament. Köszönöm szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: Itt az a különbség, hogy a szakmai szervezetek sem hajlandóak erre.  
Hozzászólásra jelentkezést nem látok, szavazzunk! 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 
igen szavazattal elfogadott. 
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BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

62/2024.(IV.25.)   h a t á r o z a t a 
a Mikszáth Kálmán Művelődési Központ intézményvezetői pályázatának kiírásáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenntartásában működő Mikszáth 

Kálmán Művelődési Központ (székhely: 2660 Balassagyarmat, Rákóczi fejdelem út 50.) 
intézményvezetői munkakörének betöltésére a határozat melléklete szerinti tartalommal 
intézményvezetői pályázatot hirdet. 

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy gondoskodjon a Mikszáth Kálmán Művelődési Központ 

intézményvezetői pályázatának kiírásáról, minél szélesebb körben történő közzétételéről és a pályázati 
eljárással kapcsolatos egyéb szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 
3.) A Képviselő-testület a kulturális intézményben foglalkoztatottak munkaköreiről és foglalkoztatási 

követelményeiről, az intézményvezetői pályázat lefolytatásának rendjéről, valamint egyes kulturális 
tárgyú rendeletek módosításáról szóló 39/2020.(X.30.) EMMI rendelet 6. § (1) bekezdése szerinti 
szakmai bizottságot az alábbi tagokkal kívánja létrehozni: 

 
- az intézmény alaptevékenységének megfelelő országos szakmai szervezet egy tagja vagy a 

kulturális szakértői nyilvántartásban szereplő kulturális szakértő, 
- a Mikszáth Kálmán Művelődési Központ dolgozóinak képviselője, 
- a Kulturális Bizottság elnöke. 

 
Határidő: a pályázat kiírása tekintetében: 2024. április 30. 
Felelős:  dr. Varga Andrea jegyző 
 

10.) Előterjesztés Balassagyarmat Város Önkormányzata és irányítása alá tartozó költségvetési 
szervei, a Közös Önkormányzati Hivatal és a hozzá tartozó önkormányzatok 2023. évi 
összefoglaló ellenőrzési jelentésének elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
A Polgármester - hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület 11 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

63/2024.(IV.25.)   h a t á r o z a t a 
Balassagyarmat Város Önkormányzata és irányítása alá tartozó költségvetési szervei  

2023. évi összefoglaló ellenőrzési jelentésének elfogadásáról 
 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozat mellékletében foglalt 

tartalommal elfogadja a Balassagyarmat Város Önkormányzata és irányítása alá tartozó költségvetési 
szervei 2023. évi összefoglaló ellenőrzési jelentését. 

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2024. május 31. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 

dr. Varga Andrea jegyző 
 
 

11.) Előterjesztés alapítványok, közalapítványok támogatására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
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A Képviselő-testület ülése előtt kiosztásra került a Kulturális Bizottság döntését, javaslatát 
tartalmazó táblázat. 
 
Csach Gábor polgármester: Megadom a szót Frankó Viktória képviselő asszonynak, a Kulturális Bizottság 
elnökének és megkérem, hogy a Bizottság döntéséről tájékoztassa a Képviselő-testületet. 
 
Frankó Viktória: Köszönöm a szót Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! A hétfői kulturális bizottsági 
ülésen tárgyaltuk a sportrendezvények, a kiemelt sportolók, illetve a kulturális támogatásra beérkezett 
pályázatokat. Nem voltunk könnyű helyzetben, hiszen szinte minden egyes pályázatnál jelentős összegű 
volt az igényelt támogatás, összességében duplája, mint amennyi forrás rendelkezésre állt. A Bizottság sok 
szempontot vett figyelembe és egyhangú döntést hozott az alapítványok esetében is. Én most nem 
olvasnám fel az összegeket, mert minden képviselőtársam megkapta az ülés előtt a döntésről készült 
táblázatot, de arra kérem a képviselőtársaimat, hogy fogadják el és támogassák a bizottsági javaslatot. 
Köszönöm szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: A döntés az alapítványokon kívül bizottsági hatáskör, azok tekintetében a 
Képviselő-testület jóváhagyása szükséges. Javaslom, hogy fogadjuk el a bizottság döntését. 
Kérdés, vélemény? Nincs. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 
igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

64/2024.(IV.25.)   h a t á r o z a t a 
a 2024. évi kulturális és sporttámogatásokra biztosított összeg terhére történő  

alapítványi támogatások meghatározásáról 
 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 3/2024.(III.03.) önkormányzati rendelet 

7. §. (2) bekezdésében biztosított hatáskörében eljárva - a Kulturális Bizottság – javaslata alapján a 
Kulturális Pályázatra, valamint a sportrendezvények és a kiemelt sportolók 2024. évi támogatására kiírt 
pályázatokra támogatási igényt benyújtott alapítványokat, közalapítványokat a határozati javaslat 
melléklete szerint támogatja. 

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az érintetteket tájékoztassa, valamint a 

támogatott alapítványokkal kösse meg a támogatási szerződést.  
 
Határidő: a tájékoztatás tekintetében 2024. május 10. 

a szerződések megkötése tekintetében 2024. május 31. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester  
 
 

12.) Előterjesztés szülésznő képzési ösztöndíj program elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester: Megadom a szót Bárányné Dr. Balázs Mária elnök asszonynak. Megkérem, 
hogy a Bizottság döntéséről tájékoztassa a Képviselő-testületet. 
 
Bárányné dr. Balázs Mária: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Csak egy rövid tájékoztatást 
szeretnék adni arra vonatkozóan, hogy miről is szól a pályázati kiírás. Örök problémát okoz nemcsak 
Balassagyarmaton, de egész Európában, így Magyarországon is az egészségügyi szakemberhiány 
pótlása, orvoslása. Az Önkormányzat többféle eszközt próbált bevetni ennek a megoldására, így bérlakás-
programmal, egészségügyi ösztöndíj támogatással igyekszik ezt a hiányt pótolni. Most a szülésznő-képzés 
egy újabb eszköz arra vonatkozóan, hogy a szakemberhiányt valamiképpen orvosoljuk. Miről is szól ez? 
Dr. Szabó Géza egészségügyi tanácsnok javaslatára, - amelyet a városi kórház vezetése is jóváhagyott - 
történik az ösztöndíjpályázat kiírása, amelyről az Önkormányzat fog dönteni. A program 2024 őszétől és 
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2025 őszétől indul, 2-2 fő pályázót érint, a diákok pályáztatását segíti elő egyébként nem kevés összeggel. 
A képzési idő legfeljebb 10 hónapot foglal magában, és havi nettó 100 ezer forintot jelent, ami azt gondolom, 
úgy érzem, hogy elég magas összegű támogatás arra vonatkozóan, hogy ösztönözze a fiatalok erre a 
pályára történő jelentkezését. Ami az ösztöndíj-pályázatot illeti, szeptember 15-éig lehet majd beadni és az 
Ifjúsági és Családügyi Bizottság véleménye alapján a Képviselő-testület fog erről dönteni. Ez mintegy nyolc 
féléves időszakot jelent, amelyet maximum évi 10 hónapra lehet kitolni, tehát erre az éves 10 hónapos 
időszakra jár a 100 ezer forintos havi nettó ösztöndíj. A pályázat a Gyarmati Hírekben és Balassagyarmat 
Város Önkormányzatának hivatalos honlapján is meg fog jelenni, és én arra ösztönzök minden fiatalt, hogy 
ezt figyeljék, amennyiben éreznek erre ösztönzést, akkor jelentkezzenek. Köszönöm szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. A pályázatra azok is jelentkezhetnek, akik nem olyan 
fiatalok már, de éppen iskolájukat végzik. 
Kérdés, vélemény? Nincs. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 
igen szavazattal elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  
6/2024.(IV.28.) önkormányzati   r e n d e l e t e 

a szülésznő képzési ösztöndíjprogramról 
(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 
 

13.) Beszámoló Balassagyarmat Város Önkormányzata által alapított Közalapítványok 2023. évi 
működéséről, gazdálkodásukról, beszámolójuk és közhasznúsági jelentésük elfogadásáról 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester megnyitja a napirend vitáját, megadja a szót Gyenes Szilárd képviselő úrnak. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Tisztelt 
Balassagyarmatiak! Átnéztük ezt az előterjesztést, ami egyike annak, amit többek között a „Balassagyarmat 
és Térsége Fejlesztéséért” Közalapítvány tevékenysége miatt nem fogunk támogatni. Szerencsétlennek 
tartom, hogy ez így össze van kapcsolva, tehát jobb lenne ezeket az alapítványokat a cél szerint, tehát az 
alapítvány írott alapítói szándéka szerint, illetve ahhoz viszonyítva minősíteni. Számomra egyébként 
nehezen elfogadható, hogy Ádám György úr nem jelenik meg ezeken a beszámolókon, én azt gondolom, 
hogy egy ilyen Alapítvány elnökének itt lenne a helye, hogy tudjak kérdéseket feltenni, ugyanis az a 
tevékenység, amit a balassagyarmati újság kiadásával és finanszírozásával kapcsolatban csinálnak, az 
szerintem Balassagyarmat szégyene. Az, hogy az elmúlt évtizedek után, amit Polgármester úrral és 
sokakkal itt töltöttünk a 90-es évektől és mindig megjelenhetett benne az ellenzék hangja, hogy sokszínű 
tájékoztatás legyen a közéleti dolgokban is, ahhoz képest oda jutottunk, hogy mondjuk én, balassagyarmati 
képviselőként, képviselőcsoport-vezetőként, ha ezt a ciklusidőt nézzük, nem tudok bekerülni egyetlen olyan 
kritikus megjegyzéssel, témával sem, amit felvetettem a város számára, ami szerintem nettó szégyen. Nettó 
szégyen és teljesen ellentétes az Alapítvány alapítói szándékával is. Én nagyon szeretném, ha ez egyszer 
megváltozna Balassagyarmaton, túl azon, hogy persze nyilvánvalóan azokban a témákban, hogy mik 
történnek az óvodákban, milyen sportesemények vannak, ezekben lehet korrekten tájékoztatni, bár 
egyébként azt gondolom, hogy a balassagyarmatiak által már nem nagyon preferált újság-megjelenési 
stílusnak nem sok foganatja van. Tehát én azt látom, hogy a lépcsőházakban bedobják a tárolókba, 
nincsenek igazából visszajelzések sem, tehát én biztosan megkérdezném a várost, hogy a 
köztájékoztatásnak ezt a részét ilyen formában akarja-e fenntartani. Aztán nyilvánvalóan látszik benne a 
címoldalak megtervezésénél és mindennél, hogy a FIDESZ-KDNP képviselőjelöltjeinek a sztárolása folyik, 
vagy éppenséggel velem kapcsolatban a régi időkben is voltak rossz hírek, mikor éppen feljelentettek, akkor 
persze be tudtam kerülni, egyébként meg arra nem méltattak, hogy egy helyreigazítást, vagy egyebet 
tegyenek. Szóval, Balassagyarmat lakossága egyébként 11,4 millió forinttal támogatja jelen pillanatban ezt 
az újságot ezen az alapítványon keresztül. Én azt szeretném, hogyha ez, az alapítói szándéknak 
megfelelően történne, és ezért a kuratórium a felelős. A kuratórium munkáját pedig az elnöknek kell 
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összefoglalnia, tehát az első, amit elvárnék, hogy tegye tiszteletét Dr. Ádám György a Képviselő-testület 
előtt. Mellesleg pedig a kuratórium alapítói szándéka és kifejezetten az alapító okiratban rendezett célokkal 
kapcsolatos előírások betartása, vagy betartatása nem a sajtószabadság megsértésének a kategóriájába 
tartozik. Nem működhet egyetlen balassagyarmati alapítvány sem az itt élő emberek támogatásával 
ellentétesen az alapítói szándéktól. Köszönöm szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen! Amennyiben a sajtótörvényt áttanulmányozza Képviselő 
úr, akkor láthatja, hogy a kuratóriumoknak semmilyen beleszólása nincs a sajtótermékek tartalmi 
megjelentetésébe, ahogy a Képviselő-testületnek sincs joga ebbe beleszólni. Ez az egyik megjegyzésem. 
A másik megjegyzésem pedig az, hogy 2019 óta lényegében az összes helyi médiumot bojkottálják. Amikor 
megkeresést kapnak, akkor nem hajlandóak reagálni. Három testületi üléssel ezelőtt, Ön például 
látványosan felajánlotta az Önt megkereső vezetők által felajánlott médiafelületeket a Fidesznek. Azért azt 
fontos lenne eldönteni, hogy szeretnének-e szerepelni a helyi sajtóban vagy sem, de a kuratórium feladata 
elsősorban az, hogy a gazdálkodást és a megfelelő működést garantálja. Képviselő úr megadom a szót. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen. Az Polgármester úr, hogy én mit ajánlottan föl, amit egyébként Ön 
visszautasított, hogy nem kérik - de ez most hagyjuk - az egy több éves, gyakorlatilag a választásokat 
megelőző időszakról terjedő inkorrektségnek az eredménye. Ha pedig Ön azt mondja, hogy egy olyan 
kuratórium, amelynek végső soron a tevékenysége, amit finanszíroz, ellentétessé válik az alapító 
szándékával és ebben nem tud, és nem akar közbelépni, akkor jelentős mértékben téved. Pontosan erre 
kívántam utalni. Itt arról van szó, hogy ez az alapítvány a sokszínű, kiegyensúlyozott tájékoztatásra jött 
létre, amit egyszerűen ez az újság nem teljesít. Ne haragudjon meg - valószínűleg ezekben a pontokban 
majd lesznek parázs vitáink -, de nem a hír forrásának a kötelessége, hogy szaladgáljon az újság iránt, 
hanem fordítva. Le lehet írni egy ilyen előterjesztésben, hogy szinte minden eseményről, programról nagyon 
sokszínű részletes tájékoztatást nyújtottak. Ehhez képest mondjuk a Szövetség a Balassagyarmatiakért 
Egyesület, vagy akár az összes ellenzéki párt összes rendezvényén egyetlen esetben nem jelent meg 
semelyik helyi sajtótermék. Úgyhogy szerintem a Balassagyarmatiakat nem kell ebben a kérdésben 
hülyének nézni, nagyon világosan látható, hogy milyen úton-módon szerveződik ez a dolog, és nagyon 
szégyenletes az Európai Unióban, és 2024-ben, hogy így kell élni, mert ettől még az átkos utolsó éveiben, 
meg a rendszerváltás első 10-15 évében is sokkal színvonalasabb és sokkal korrektebb ilyen típusú 
tevékenység folyt. Egyébként pedig abból a szempontból is aránytalannak tartom ezt, hogy támogatást 
adunk mondjuk egy Pannónia Múzeumnak - berakva ehhez az alapítványhoz -, 200 ezer forint összegben, 
amikor egyébként 2-3 ezer ember látogatja, és az egyik turisztikai attrakciója a városunknak. Oké, adtunk 
hozzá épületet is, de erre a kirekesztő és nem a hétköznapi eseményeket tekintve, hanem a valódi közéleti-
politikai eseményeket tekintve kirekesztő és egyoldalú sajtótermékre, amit nem is biztos, hogy használnak 
és olvasnak az emberek, simán kifizetünk 14 millió forintot. A városi televízióra, ami nem is létezik a 
köztudatban arra 25 millió forintot fizettünk ki, szóval nagyjából elköltünk 40 milliót a városban, és így kell 
ennek működni. Ez egy nettó szégyen ebben a városban és egyébként rögzíteni fogják a jegyzőkönyvek, 
hogy idáig süllyedtünk ebben a kérdésben. Köszönöm szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: Az én véleményem pedig az, ami a képviselői munkáról is, hogy a politikus 
feladata, hogy elérje a médiumokat, és nem a sajtótermék feladata az, hogy loholjon a politikusok után. 
Hajnal Sándor képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Hajnal Sándor: Köszönöm a szót Polgármester úr. Ez a téma igen kényes megítélésem szerint és nagyon 
óvatosan kell fogalmazni, hogy pontosan értsék azt, hogy mire gondolok, mit akarok mondani. Azzal 
kezdeném, hogy az ellenzék és a helyi média viszonya elmérgesedett ez tagadhatatlan, nem jó irányba 
haladt a kezdetektől, legalábbis 2019-től. Értek mindenkit sérelmek, érte sérelem a helyi média képviselőit 
is, és ért bennünket ellenzéki képviselőket is. Nem akarok most arra kitérni, hogy például amikor a helyi 
média és konkrétan az Ipoly Infó választási bűncselekmény elkövetésével nem vádolt, hanem tájékoztatta 
a lakosságot, és amikor kiderült, hogy semmiféle bűncselekmény elkövetéséről nem volt szó, akkor például 
kértem, hogy tegyenek közzé, egy helyreigazítást, az a helyreigazítás már elmaradt. Csak az került 
nyilvánosságra, hogy választási bűncselekményt követtem el, és majd rabosítva leszek. A hozzászólók 
többsége éppen csak arról nem biztosított, hogy fog nekem küldeni kis kenyeret a cellámba, az üres 
vizespalack mellé. Tehát léteznek sérelmek ez egyértelmű dolog. Ehhez tartozik egyébként az, hogy én is 
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megkaptam Házy úr levelét, amit nagyjából egy hónappal ezelőtt küldött el, és nem tudom, hogy csak az 
ellenzéki képviselőknek, vagy mindenkinek, lényeg az, hogy…… 
 
Csach Gábor polgármester: Isten ments, hogy bárkit korlátozzak, de maradjunk az újságnál, mert lesz még 
két napirend a tévéről. Tehát, maradjunk az újságnál, legalább ennyire korlátozzuk magunkat.  
 
Hajnal Sándor: Rendben, az újságnál maradunk. A levél dióhéjban arról szólt, hogy próbáljunk meg új lapot 
nyitni több bizalommal, mondjuk el, hogy mik az igazi sérelmek. Elmondjuk, valamilyen módon korrigáljuk 
és majd nyilván igyekszik a Házy úr, az Ipoly Infó és a Gyarmati Média Kft. segíteni ezen a problémán. Úgy 
ítéltem meg, hogy ez inkább egy bizalmi problémává kezd válni. Olyan bizalmi problémává, hogy az eddigi 
dolgok függvényében már senki nem hisz senkinek. Úgy gondoltam, hogy változtatok ezen az állásponton, 
mert talán egy kicsit több bizalommal, őszinte, hátsó szándék nélküli hozzáállással talán javítható lenne ez 
a helyzet. Megmondom őszintén, az azután érkező megkeresésekre igent mondtam, nem tiltakoztam és 
eddig nem volt okom csalódni. Teljesen korrekt, őszinte, egyenes hozzáállást tapasztaltam eddig, annak a 
levélígéretnek a fényében, amire egyébként én is olyan módon reagáltam. Ezzel az áldatlan állapoton talán 
úgy is lehetne segíteni, hogyha mindenki egy kicsit átgondolná, hogy több őszinteség, több egyenesség, 
több bizalom. Lehet, hogy sok problémát oldana meg. Nem oldana meg mindent, kételkedem benne, hogy 
a Gyarmati Hírek közzétegyen bármilyen hírt, ami tökéletesen ellenzéki téma, úgy, mint egyébként más 
médiák, hogy: a nyilatkozó véleménye nem tükrözi a szerkesztőség véleményét, és módosítás nélkül leadja. 
Olvassa el a polgár azt is, hogy mit gondol az ügyről az ellenzéki nyilatkozó. Ezt pillanatnyilag azért még 
elképzelhetetlennek tartom, de talán el tudnánk mozdulni ebbe az irányba is. A lehetőség megvan rá, a 
gyakorlat adott és lehet, hogy segítene bizonyos problémák kikerülésében, elodázásában. Én is adtam 
egyébként a Gyarmati Híreknek olyan cikket, ami sosem fog megjelenni, pedig a főszerkesztő kérte. 
Úgyhogy szerintem van tere a javulásnak, nem érdemes, nem szabad ennyire sötéten kezelni, és ezen az 
úton ne menjünk tovább, nekem ez az álláspontom. Köszönöm a figyelmet. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Megadom a szót Szedlák Sándor képviselő úrnak.  
 
Szedlák Sándor: Köszönöm Polgármester úr. Olyan kéréssel fordulnék a Polgármester úrhoz, hogy az 
alapítványokat - ahogy Gyenes képviselőtársam is monda - külön kellene tárgyalni.  
 
Csach Gábor polgármester: Külön tárgyaljuk, két határozati javaslat van. 
 
Szedlák Sándor: Így akkor rendben van, csak ne kövessük azt, hogy, ha egyet nem fogadunk el egyből, 
akkor az egészet el kell utasítani. 
 
Csach Gábor polgármester: Nem szoktunk ilyet csinálni. Huszár Péter alpolgármester úrnak adom meg a 
szót.  
 
Huszár Péter alpolgármester: Köszönöm a szót Polgármester úr. Már elég régóta foglalkozunk a médiával, 
akár az újsággal, akár a televízióval, és eddig nem igazán szóltam hozzá, pedig ez már négy és fél éve 
zajlik. Én is voltam ellenzékben, sőt lapkiadóként is szerepeltem addig, amíg az Önkormányzat úgy nem 
döntött, hogy a hozzájuk hű, és lojális újságírókat nem alkalmaz. Igazából én és a baráti köröm tudomásul 
vettem/vettük azt, hogy most ez a helyzet van. Minket tényleg nem szólítottak meg, meg sem kérdeztek, 
hogy esetleg nyilatkozni akarunk-e, benne akarunk-e lenni az újságban, vagy akár a rádióban? Akkor az 
ellenzéki oldalról senki nem próbát a mi ügyünk mellé állni. De nem is vártuk el, megoldottuk teljesen más 
formában, és nem reklamáltunk. Igazából én azt látom, hogy az újság is leközölné azokat a cikkeket, amiket 
szeretnének, csak Önök meg vannak sértődve, és még azt a fáradtságot sem veszik, hogy megpróbálják 
igénybe venni akár az újság, vagy akár a rádió, a televízió lehetőségét. Ezért arra kérném az ellenzéki 
képviselőjelölteket is, hogy ne legyen ebből ilyen harag, ennek az egésznek semmi értelme nincs. Próbálják 
a saját érdekeiket képviselni, mert ha ezt nem teszik meg, akkor éveken keresztül ugyanez az ellentét lesz, 
a sajtó és a mindenkori ellenzék között. Én úgy gondolom, hogy az lenne a normális élet itt a városban is, 
hogy ha valakinek más véleménye, más elképzelése van dolgokról, azt próbálja konkrétan kifejteni. Nem 
kell nagy dolgokra gondolni, de, ha valamit szeretnénk csinálni, akkor ne a levegőbe beszéljünk, hanem 
próbáljuk konkrétan megmondani, hogy mit akarunk és akkor az olvasó el fogja tudni dönteni azt, hogy ez 
most igaz, nem igaz, megtett-e mindent az az illető, aki például nyilatkozott vagy éppen nem. Ha pedig 
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kritika éri, szerintem megvan a lehetőség arra is, hogy megfelelő módon reagáljon. Köszönöm szépen, 
ennyit szerettem volna mondani. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Gyenes Szilárd képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen. Kedves Alpolgármester úr! Az a helyzet, hogy a rádió magánrádió, az 
Ipoly Infó magán kft. és a magánrádiók, a magán kft-k csináljanak, amit akarnak, de én, ennek a pontnak a 
kapcsán az újságról beszéltem, mert én, itt szeretnék maradni. Most is meggyőződésem, hogy nem az a 
normális működés hogy négy éven keresztül semmilyen programról, semmiről nem kap a város 
tájékoztatást, nem szerepelünk a választás előtt címlapokon, és amikor jönnek a választások, akkor 
megkeresnek minket, hogy egy jogszabályban lehet, hogy valahol leírt kötelező flekkben írjanak rólunk. 
Nem akarunk ebben részt venni. Nagyon egyszerű ennek a megoldása, nagyon egyszerű, Balassagyarmat 
polgárai el fogják dönteni, ugyanis, ha úgy fognak dönteni, hogy marad ez, akkor majd maradnak a kritikák 
is, ha pedig úgy fognak dönteni, hogy változás lesz, akkor egy korrekt, tisztességes, olyan helyi sajtót fogunk 
megvalósítani, ahol minden további nélkül az éppen aktuális ellenzék is nyugodtan kifejtheti a véleményét. 
Ha régebben így volt ez a dolog, ahogy Alpolgármester úr mondta, hogy fordítottan az éppen aktuális 
ellenzék nem fért bele, az is szégyen, az ugyanúgy szégyen. Nem akarok 10-15 évekre ebben a 
vonatkozásban visszamenni. Olyan sajtót fogunk teremteni, amire az embereknek igényük van és abban 
nem kell majd 4-5 évig könyörögni, hogyha netántán képviselő leszel, vagy bárki a másik oldalon lesz, hogy 
beférjen ebbe az újságba. Nyugodtan kifejtheti majd a véleményét. Nem az a jó álláspont ebben, hogy oda-
vissza csinálunk egy fél balkáni megoldást, hanem az a jó megoldás, hogy végre tisztességes helyi 
köztájékoztatás legyen, mert azt Balassagyarmat polgárai kifizetik. 40 milliót fizetnek egy évben azért, hogy 
legyen tisztességes köztájékoztatás. Ez ma nincs. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Én Hajnal Sándor úrral értek egyet. 19-ig korrekt volt a 
viszonya az ellenzéknek a helyi médiával. Meggyőződésem, hogy itt alapvetően személyi konfliktusok 
okozzák ezt. A vitát lezárom, szavazzunk! 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja az 1 számú, a „Balassagyarmat és Térsége Fejlesztéséért” 
Közalapítvány beszámolójának és közhasznúsági jelentésének elfogadásáról szóló határozati javaslatot, 
melyet a Képviselő-testület 8 igen és 4 nem szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

65/2024.(IV.25.)   h a t á r o z a t a 
a „Balassagyarmat és Térsége Fejlesztéséért” Közalapítvány beszámolójának és közhasznúsági 

jelentésének elfogadásáról 
 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Balassagyarmat és Térsége 

Fejlesztéséért” Közalapítvány 2023. évi tevékenységéről szóló beszámolóját elfogadja. 
 
2.) A Képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy a Képviselő-testület döntéséről a Kuratórium elnökét 

értesítse, és egyidejűleg felkéri a kuratórium elnökét, hogy gondoskodjon a beszámoló és 
közhasznúsági melléklet közzétételéről. 

 
Határidő: 2024. május 31. 
Felelős:  dr Varga Andrea jegyző 
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A Polgármester szavazásra bocsátja az 2. számú, a „Palócország Fővárosáért ’99” Közalapítvány 
beszámolójának és közhasznúsági jelentésének elfogadásáról szóló határozati javaslatot, melyet a 
Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
66/2024.(IV.25.)   h a t á r o z a t a 

a "Palócország Fővárosáért ’99" Közalapítvány beszámolójának és közhasznúsági jelentésének 
elfogadásáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a "Palócország Fővárosáért ’99" 

Közalapítvány 2023. évi tevékenységéről szóló beszámolóját és közhasznúsági mellékletét elfogadja. 
 
2.) A Képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy a Képviselő-testület döntéséről a Kuratórium elnökét 

értesítse, és egyidejűleg felkéri a kuratórium elnökét, hogy gondoskodjon a beszámoló és 
közhasznúsági melléklet közzétételéről. 

 
Határidő: 2024. május 31. 
Felelős:  dr Varga Andrea jegyző 

 
 

14.) Előterjesztés Balassagyarmat Város településrendezési eszközeinek módosítására a 22. sz. főút 
11,5 t-ra történő burkolatmegerősítése és párhuzamos kerékpárút engedélyezése érdekében 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester: Az előterjesztés a 22. számú főút 11,5 tonnás burkolatának megerősítéséről, 
illetve a kerékpárút engedélyezése érdekében történő módosításokról szól. Ez tehát a Rétság-Szécsény 
közötti kerékpárút, és 22-es út megerősítési terveiről szól, ahol soron kívüli döntést kell hoznunk. Ennek 
költségeit az állam finanszírozza. 
Kérdés, vélemény? Nincs. 

 
A Polgármester - hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

67/2024.(IV.25.)   h a t á r o z a t a 
Balassagyarmat Város településrendezési eszközeinek módosítására 

a 22. sz. főút 11,5 t-ra történő burkolatmegerősítése és  
párhuzamos kerékpárút engedélyezése érdekében 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja a 22. számú főútnak az egyes 

közlekedésfejlesztési projektekkel összefüggő közigazgatási hatósági ügyek nemzetgazdasági 
szempontból kiemelt jelentőségű üggyé nyilvánításáról és az eljáró hatóságok kijelöléséről szóló 
345/2012.(XII.6.) Korm. rendelet 1. melléklete szerinti "1.2.123. A 22. számú főút, Rétság és 
Balassagyarmat közötti szakasz fejlesztése, párhuzamos kerékpárút fejlesztéssel" nemzetgazdasági 
szempontból kiemelt jelentőségű közigazgatási hatósági üggyé nyilvánított beruházás Balassagyarmat 
területét érintő szakaszának az előterjesztés szerinti megvalósítását az alábbiak szerint: 

 
a.) a 2.) pontban foglalt településrendezési tervek módosításának hatályát előzetesen a határozat 1. 

melléklete szerint lehatárolt területre állapítja meg azzal, hogy az eljárás során a projekt 
megvalósításához kapcsolódóan a kisajátítással érintett ingatlanok változása okán a módosítás 
területi hatálya korrigálható. 

 
b.) egyben elfogadja a határozat 2.) pontját illetően a megalapozó vizsgálatok és alátámasztó javaslati 

munkarészek tartalmi követelményeinek meghatározása tekintetében a településtervek tartalmáról, 
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elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes településrendezési sajátos 
jogintézményekről szóló 419/2021.(VII.15.) Korm. rendelet (továbbiakban: Kormányrendelet) 7.§ 
(7) bekezdés szerinti, a határozat 2. mellékletét képező főépítészi feljegyzésben foglaltakat. 

 
2.) A településrendezési eszköz módosításának egyeztetési eljárását a Kormányrendelet – az egyes 

jogszabályok településrendezéssel összefüggő módosításáról szóló 253/2023.(VI.23.) Korm. rendelet 
11.§-a által beiktatott - 78/D. §-a alapján az E-TÉR felületen kívül, az elektronikus ügyintézés 
részletszabályairól szóló kormányrendelet szerinti biztonságos kézbesítési szolgáltatás 
igénybevételével folytatja le. 

 
3.) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az 1.) pont szerinti fejlesztéshez kapcsolódóan a 

FŐMTERV Mérnöki Tervező Zrt.-vel mint költségviselő céggel kötendő településrendezési eszközök 
módosítására irányuló tervezési szerződés előkészítésére, megkötésére és a településrendezési 
eszközök módosítására irányuló eljárás megindítására és lefolytatására. 

 
Határidő: 2024. június 30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 

 
 

15.) Előterjesztés Gábor (Gráber) József emléktáblájának elhelyezésére 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester: A Holokauszt 80. évfordulója kapcsán több rendezvény is megrendezésre 
kerül a városban. A programsorozat részeként kerül elhelyezésre a nemzetközi hírű operaénekes 
emléktáblája, egykori szülőháza közelében, a Mikszáth Kálmán Művelődési Központ keleti homlokzatán. 
Kérdés, vélemény? Megadom a szót Gyenes Szilárd képviselő úrnak. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen Polgármester úr. Mindenképpen fontosnak tartjuk a történelmi 
emlékezetet, és Gráber József emléktáblájával kapcsolatos döntést is egyértelműen támogatni fogjuk. Ezen 
túl szeretnék megjegyzést tenni azzal kapcsolatban, hogy ugyanúgy a Nyírjes régi pajtáiban, a zsidó 
deportálások előtt korábban ígért szobor, emlékmű elhelyezésével is foglalkoznunk kellene, és én nagyon 
kérem a testületet, hogy emellett, hogy ezt természetesen támogatjuk, ebben legyen operatívan partnerünk, 
hogy megvalósuljon az az emlékmű is. Köszönöm szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: Rosszul tudja Képviselő úr, mert nem a pajtáknál került volna elhelyezésre az 
emlékmű, hanem a Mártírok út-Nyírjesi út sarkán lévő téren. Tárgyaltunk a helyi Zsidó Hitközség és a Zsidó 
Múzeum intézményvezetőivel és ősszel szándékozunk létrehozni valamilyen emlékművet. Egyébként a 
kezdeményező, Ádám András ügyész úr az, aki nagyon helyesen a Mártírok útján javasolja elhelyezni az 
emlékművet, hiszen ennek az utcának azért ez a neve, mert ezen az úton vitték az összeterelt városi és 
környékbeli zsidóságot a holokauszt idején. Ott fog elhelyezésre kerülni, és amilyen javaslatot tesznek ezek 
a szervezetek, természetesen olyat fogunk megvalósítani. Ezt a Képviselő-testület is tárgyalni fogja. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Ezt ugye nem gondolja komolyan, hogy nem 
tudom, hogy hol szeretnénk ezt az emlékművet elhelyezni? Merthogy én azt mondtam, hogy annak az 
emlékezetére, hogy oda terelték az embereket. Egyébként pedig eddig kétszer szólaltam fel azért, hogy a 
Mártírok úton, az eredeti helyszínen - amit már támogatott is a Testület - valósuljon meg az emlékmű 
elhelyezése. Tehát, gondolom csak tévedett Polgármester úr a tekintetben, hogy ilyen információval nem 
rendelkezem. Köszönöm. 
 
Csach Gábor polgármester: Szerintem nyelvbotlás volt. Lombos István képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Lombos István: Köszönöm szépen Polgármester úr. Arról szeretném tájékoztatni a Képviselő-testületet, 
hogy a Kertész István Alapítvány Kuratóriuma e hét elején tárgyalta az aktuális feladatokat, és Bauer elnök 
úr arról tájékoztatta a kuratóriumot, hogy a Holokauszt emlékmű készítésének a folyamata felgyorsult, mivel 
az Önkormányzat, a Kertész István Alapítvány, illetve a Zsidó Hitközség vezetése tárgyalt ebben az ügyben, 
és abban állapodtak meg, hogy az emlékmű ott, az eredeti helyszínen - a Képviselő-testület döntése szerint 
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- fog megvalósulni. Ehhez bizonyos pályázati pénzek feltételét kell megteremteni, de nyilvánvaló, hogy a 
Kertész István Alapítvány Kuratóriuma ezt figyelemmel kíséri. Ádám András a kuratórium tagja, aki ezt 
tulajdonképpen annak idején kezdeményezte, örömmel vette tudomásul. Hozzáteszem, hogy ha ebben az 
ügyben további tárgyalások folytatódnak, akkor javasolnám Ádám András meghívását is. Köszönöm 
szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen! Gábor József emléktáblájának elhelyezésére május 14-én 
kerül sor. 
 
A Polgármester - további hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, 
melyet a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. (Hajnal Sándor nem volt jelen a 
szavazásnál.) 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

68/2024.(IV.25.)   h a t á r o z a t a 
Gábor (Gráber) József emléktáblájának elhelyezésére 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Gábor (Gráber) József emléktábláját 

50x70 cm-es fehérmárvány kőlapon az alábbi szövegezéssel 
 

 
 

az Oktatási és Művelődési Központ és Könyvtár (Balassagyarmat, Rákóczi u. 50.) keleti oldalán, az 
előterjesztésben rögzítettek szerint kívánja elhelyezni. 
 

2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg.   
 
Határidő: 2024. június 30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 

 
16.) Előterjesztés a Gyarmati Média Nonprofit Kft. 2023. évi beszámolójának elfogadására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester  
 
Csach Gábor polgármester megkéri Házy Attila igazgatót, hogy a vendégmikrofonnál foglaljon helyet, hogy 
az esetlegesen felmerülő kérdésekre választ tudjon adni.  
Megkérdezi, hogy van-e szóbeli kiegészítése? Nincs. 
Megnyitja a napirend vitáját, megadja a szót Frankó Viktória képviselő asszonynak.  
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Frankó Viktória: Köszönöm szépen a szót Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! A bizottsági 
üléseken Igazgató úr vendég volt és feltettem Neki egy kérdést, és nagyon örülök annak, hogy ez a kérdés 
felmerült, mert nagyon fontos információk hangzottak el. A Gyarmati Média Nonprofit Kft. hallatán 
elsősorban a televízióra gondolunk, de most ismételten szeretném megkérdezni Igazgató urat, hogy milyen 
szolgáltatások, milyen tevékenységek tartoznak még a Gyarmati Média Nonprofit Kft-hez? Köszönöm 
szépen. 
 
Házy Attila igazgató: Tisztelettel köszöntöm az önkormányzati Képviselő-testületet! Köszönöm a kérdést 
is. Ez egyébként azért fontos, és örülök, hogy ez most már harmadszor jön elő egy héten belül, mert évek 
óta tudhatjuk azt - legalábbis a beszámolókból amiket én beadok sorban -, hogy ez a társaság valójában 
nem egy tévécsatorna. Tehát ahogy azért időnként el-elhangzik az, hogy mennyi pénz megy el a helyi 
tévének a felesleges működtetésére, amit a kutya sem néz, azért ez nem teljesen fedi a valóságot és akkor 
még finom voltam és nőies, mert olyan feladatokat is elvállaltunk önként, illetve külsős megbízatások által, 
amelyek úgymond a kommunikációs tevékenységnek a feltétlen részét képezik. Külső és belső PR 
tevékenységeket, amelyekre példát is tudok mondani.  
A belső PR tevékenységek között, például a különböző szektorok közötti kommunikációt valósítjuk meg. 
Erre egy eklatáns példa talán az, amikor az önkormányzat érdekeltségébe tartozó intézmények vagy 
nonprofit társaságok felkérésére, segítünk különböző kommunikációs kampányok kidolgozásában és 
lebonyolításában. Ezekhez jellemzően nem kérünk pénzt, de mivel nekik erre nincs pénzük, illetve nem 
tudnak ezzel foglalkozni, mert nem szakterületük, mert valami teljesen más feladatot látnak el, ezért mi 
természetesen, miután mi az önkormányzat 100%-os tulajdonú társasága vagyunk, ezt elvállaljuk és 
megtesszük. 
A külső PR tevékenységek között egyetlen nagyon fontos dolgot tudok említeni, ami a város megítélését 
illető kommunikációs tevékenység, hiszen azt Önök is tudják és vannak olyan képviselők itt a teremben, 
akik kritikával szokták illetni azt, amikor a „Nógrád élén” és hasonló jelszavakat skandálva mondják azt, 
hogy: „hát ez biztos, hogy nem így van”. Én nem szeretek úgy kommunikációs feladatokat megvalósítani, 
hogy a mögött nincsenek tények. Tehát amikor mi beszélünk valamiről, és próbálunk kommunikációs 
módszereket kialakítani, akkor ezeket nem szoktuk nélkülözni jellemzően. Egyébként sem szokásunk ez. 
Tehát, mi abban is partnerek vagyunk, hogy kifelé azt tudatosítsuk, hogy igenis Balassagyarmaton lakni jó, 
nagyon jó ez a hely és próbáljuk meg valahogy legalább megállítani azt az igazán depresszív és romboló 
folyamatot, amelyben általában azok, akik nem érdekeltek mondjuk egy város építésében azt szokták 
mondani, hogy „márpedig ez egyáltalán nincsen így”. Ezek is a feladataink között vannak, amelyek 
jellemzően nem a televíziós keretek között valósulnak meg. Tehát, mielőtt bárki azzal a gyanúperrel élne, 
hogy akkor biztos itt megy a nettó propaganda a televízióban, ezt máris vissza kell, hogy utasítsam, mert 
ez nem ott történik. Ennél sokkal fontosabb az, hogy emberekkel beszélgessünk. Van egy példám, ami a 
bizottsági üléseken is elhangzott. Egy közelmúltbeli feladatunk részeként beszélgettünk, találkoztunk 450 
végzős középiskolás fiatallal, akiket egy érdekes kísérletbe vontuk be helyi vállalkozók közreműködésével. 
Ennek során kiderült, hogy vajmi kevés információjuk van a saját lakóhelyükről és az itt elérhető 
lehetőségekről, mert ők is azt tudják, amit egyébként nagyjából sokan, hogy itt nem jó semmi, és akkor 
kiderül az, hogy egy szakács 450-500 ezer forintot keres ebben a városban és máris mondjuk 
állásajánlatokért jelentkezett a vállalkozónál. Szóval nagyon érdekes kísérleteket tudunk így végezni, és ha 
már csak ennyivel járul hozzá a kommunikációs cég ahhoz, hogy valaki itt maradjon, és itt találja meg a 
számítását, akkor azt mondom, hogy megérte, hogy ez a társaság működik. Ezek is hozzátartoznak tehát 
a tevékenységünkhöz. Még egyet mondok, és most akkor engedjék meg nekem, hogy szerénytelen legyek 
ebben az ügyben, hiszen szerveztünk egy olyan konferenciát, amin az akkori innovációs és technológiai 
miniszter is részt vett, bár ezt talán a Polgármester úr egyszer említette valahol, ha jól emlékszem. A 
konferencia a Gyarmati Média Nonprofit Kft teljeskörű szervezésében valósult meg, és nem arról beszélek, 
hogy az almát meg a hidegtálat hordtuk be, hanem a teljes szakmai lebonyolításra gondolok, azzal a 
példátlan szigorral, amit a minisztérium elvárt tőlünk, hogy abban a fél órában, amit itt tölt a Miniszter úr, az 
hatékony legyen. Ennek az eredményeképpen egy hónap múlva több mint 900 millió forintos fejlesztési 
támogatás érkezett a helyi Szakképző Iskolába arra a célra, amit szerettek volna megvalósítani csak 
keresték hozzá az utat. Ezt nem mi találtuk ki, kezdeményezték nálunk, hogy segítsünk ennek a 
kommunikációjában és örömmel mondom azt, hogy úgy vettünk részt benne, hogy ennek az 
eredményeképpen Miniszter úr úgy döntött, hogy támogatásra érdemesnek találja a vállalkozókkal közösen 
azt, hogy megvalósuljon ez a fejlesztés Balassagyarmat és térsége érdekében. Úgyhogy nagyon örülök 
ennek a kérdésnek és köszönöm szépen. 
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Bízom benne, hogy belefér még az időmbe, mert felmerültek az előző napirendi pontok kapcsán úgymond 
megkeresések, ha tetszik, illetve talán most forma és ünneprontó leszek, mert nem szoktam válaszolni 
ezekre a felvetésekre - azt gondolom joggal, mert nem tartozik hozzá szorosan a szakmához, - de ami itt 
az elmúlt pár hétben is, mondjuk Gyenes Szilárd részéről ment az interneten fizetett hirdetésként - több 
mint 70 ezer forintot költött el rá -, hogy az én nevemet mocskolja be és akkor még arról nem beszéltem, 
hogy évekkel ezelőtt, amikor a két kezével fogott egy papírt és azt írta rá, hogy szarházi, „y”-nal az miféle 
kultúrát jelent ebben a városban? Itt nem személyeskedések vannak, én nem sértődtem meg, nem kezdtem 
ki, nem járattam le sem akkor, sem azóta. Amire gondol, az kérem szépen nem más, mint az, hogy én olyan 
kérdéseket mertem feltenni, amire Ő nehezen válaszolt. Tehát akkor, amikor Ő azt mondja nekem egy 
interjúban arra a kérdésre, hogy:” Ha Ő nem lenne polgármester, mert nem jutna be, nem választanák meg, 
elvállalná-e a képviseletet önkormányzati képviselőként?”, akkor azt mondja, hogy: „Nem tudja, majd 
rábízza azokra, akik tőle okosabbak és majd eldöntik.”, akkor ez nekem egy olyan üzenetértéket jelent, amit 
mindenképpen tudatosítani kell. Hogy lehetséges az, hogy ezek nem egyértelmű dolgok? Nekem nem az a 
tisztem, hogy eldöntsem, mi a jó, meg a rossz. Nekem az a tisztem, hogy olyan kérdéseket tegyek fel, amit 
valószínűleg a választópolgárok is szívesen tudni akarnak. Ez a fontos ebben. Köszönöm. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Kérdés, vélemény? Nincs. 
 
A Polgármester - további hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, 
melyet a Képviselő-testület 7 igen és 4 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott.  
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

69/2024.(IV.25.) h a t á r o z a t a 
a Gyarmati Média Nonprofit Kft 2023. évi tevékenységéről szóló  

beszámoló elfogadásáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Gyarmati Média Nonprofit Kft. 2023. 
évi beszámolóját a mellékletben foglalt tartalommal elfogadja. 
 

2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert és az ügyvezetőt a közzététel érdekében szükséges 
intézkedések megtételére. 

 
Határidő: 2024. május 31. 
Felelős: Csach Gábor, polgármester 
 Házy Attila, ügyvezető 
 
 

17.) Előterjesztés a helyi köztájékoztatás tárgyában 
Előterjesztő: Gyenes Szilárd önkormányzati képviselő 
 

Csach Gábor polgármester: Egyéni képviselő indítvány megtárgyalása következik, Gyenes képviselő úr, 
megadom a szót, parancsolj. 

 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Tisztelt 
Balassagyarmatiak! Tisztelt Igazgató Úr! Miután nagyon szépen lement ez a performansz, amit az előző 
ponttal kapcsolatban előkészítettek, én fenntartom az előterjesztés minden pontját. Ennyi év után elő lehet 
hozakodni a 2019-es teljesen inkorrekt sajtómunkával és mindennel, hogy én mit nem vállalnék és hogyan. 
A lényege ennek a történetnek - ami miatt a Szövetség a Balassagyarmatiakért Egyesület benyújtotta ezt a 
határozati javaslatot, amit feltehetően, ahogy a posztomban is írtam a Fidesz nem fog támogatni -, hogy 
tisztességtelennek, inkorrektnek, a sajtó és a köztájékoztatás alapvető normáival ellentétesnek tartom azt, 
hogy egy ilyen kisvárosban, valaki egyszerre legyen a magánmédia két ágának, a helyi rádiónak, egy 
internetes kommunikációs cégnek és a balassagyarmati köztulajdonú kommunikációs társaságnak a 
vezetője. Azt tapasztaljuk Balassagyarmaton, hogy pontosan az a tevékenység, amit szelektálgatva, 
különböző székek között végzel Attila, az az egyik legnagyobb közösségromboló, depresszív - ahogy Te 
mondtad - folyamatnak az előidézője, mert ez az a tevékenység és ez az a stílus, ami gyakorlatilag 
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hozzájárul ahhoz, hogy ne szabad és építő légkör legyen ebben a városban. Ezt lehet persze különböző 
performanszokkal, meg egyebekkel színesíteni, de a lényeg az ez. Sajnos - miután mi évtizedeket 
dolgoztunk együtt Balassagyarmaton - itt nem arról szól a történet, hogy ne lennének meg a szakmai 
képességeid arra, hogy tisztességes köztájékoztatást csinálj. Ennek van egy nagyon egyszerű politikai 
determinációja, ez a performansz is, amit előadtál gyakorlatilag erre vonatkozott, megpróbálva megint ilyen 
módon minősítgetni a dolgot. Ha megfigyelik, megfigyelitek létezik Balassagyarmaton a mostani 
választásoknál is - ami részben hozzád kapcsolódik -, hogy van, amikor reggeltől-estig „baloldalazol”, aztán 
van egy nem látható része - amivel azért nem hozakodok elő személyesen, mert nyilván nem tudom 
bebizonyítani -, hogy Rólatok, akik itt ültök szemben, kórházigazgatók, orvosok, jogászok, polgármesterek 
stb., nincsenek 2-3 nap alatt legyártva debil, mindenféle otrombaságokat, mindenféle figuráknak a 
fejcseréjével és mindenféle ilyenekkel operáló Facebook oldalak. Tehát, ez mind-mind hozzátartozik a 
mostani, mindennapi életünkhöz, hogy ha nekimennek éppen Lombos Öcsi bácsinak ebből a háttérvilágból, 
akkor egy napon belül Öcsi bácsi profilról mocskolnak minket. Ez azért nincs így személy szerint veletek, 
meg a jelöltjeitekkel, mert mi, sem a háttérben, sem nyíltan nem csinálunk ilyen dolgokat. A legfőbb 
problémám kedves Attila az, és szerintem ezt a balassagyarmati emberek el tudják dönteni, mindenféle 
ilyen általad performanszokban előhozott dologgal ellentétben, hogy nem egészséges, nem korrekt és nem 
tisztességes, hogy valaki egyszerre uralja a helyi rádiót, a magántulajdonú céget, ami ugyanazon a területen 
dolgozik, mint a város köztulajdonában lévő cége. Nagyon fontos lenne az is, és ez a legfőbb probléma, 
hogy legyenek, vagy kellett volna, hogy legyenek olyan építő viták, szakmai beszélgetések, amik egyébként 
évtizedekig jellemzőek voltak a városra. Ezek teljes egészében eltűntek. Többek között azzal sem értek 
egyet, ha egyszerűen arról beszélünk, amiről te is mondtad, hogy Balassagyarmatnak milyen imázsa van 
és, hogy Nógrád élén vagyunk, és itt minden szép és jó. Egyébként ezt eldöntik az emberek azzal, hogy 
hogyan élnek, hogyan telepednek meg a városban. Hogy mást ne mondjunk, négy és fél év leforgása alatt, 
csak a választópolgárok száma 700 fővel csökkent le a városban, tehát folyamatosan mennek el az 
emberek. Ha már említést tettél arról a fantasztikus szakmai programról, ahol gimnazisták és tizenéves fiúk 
és lányok, akik más világban élnek, hát bizony, ha ők nem tudták azt, hogy ez egy szuperjó hely, akkor 
bizonyosan nem attól fogják megtudni, hogy ilyen típusú anyagot fogsz csinálni, ezt az élet szépen körbe 
fogja rajzolni. Szóval, összességében azt szeretném kérni, hogy távozzál a balassagyarmati köztulajdonú 
média éléről. Lehet Polgármester úrnak, és Neked is röhögni, megmosolyogni ezen, nyilvánvalóan 
egyébként nagyjából tudjuk a szavazás végeredményét, és nem ezért szerettük volna ezt csinálni. Ebben 
az esetben azt gondolom, hogy mi abból a pénzből, amit Balassagyarmat polgárai kifizetnek egy 
tisztességes helyi köztájékoztatást tudnánk megvalósítani. Egyébként azt is rendkívül fontosnak tartom, 
majd, hogy Balassagyarmatnak, valóban a térségi szerepköre alapján legyen egyszer saját rádiója és ennek 
a frekvenciáját ne egy családi vállalkozás birtokolja. Ennek, nyilván a későbbiekben lehet majd - hogy úgy 
mondjam - relevanciája. Tehát, én arra szeretném kérni a Képviselő-testületet, hogy az előterjesztésünket 
támogassa, és mentse fel Házy Attilát a köztulajdonú kommunikációs gazdasági társaságnál betöltött 
tevékenységéből. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm. Hajnal Sándor képviselő úrnak adom meg a szót.  
 
Hajnal Sándor: Köszönöm a szót. Azzal a felütéssel kezdenék, hogy nekem sosem tetszett a Megafon 
Rádió adása. Egyszerűen felállt a szőr a hátamon, de sokáig kénytelen voltam hallgatni, mert a feleségem 
szerette. Azután eljutottunk addig a pontig, hogy már neki sem tetszett, és akkor beszereztünk egy internet 
rádiót és azóta, azt sem tudom, hogy működik-e még a Megafon Rádió. Egyébként pontosan erről szólnak 
ezek a médiaviszonyok. Ha valakinek nem tetszik valami, akkor szerezzen be egy rádiót, ami képes a 
Dankó, meg a Sláger, meg akármilyen rádiókat fogni, ha nem tetszik a műsor, akkor nem tetszik. Tehát, 
alapvetően, ha valakinek nem tetszik a Házy Attila tevékenysége vagy műsora, amit lead, akkor ne 
hallgassa, ne olvassa, keressen mást, ami az ő számára sokkal kedvezőbb. Itt van ez a helyzet, amiről 
beszéltem, hogy mindenki kapott és adott sebeket. Kialakult ez a helyzet, de amit Gyenes képviselő úr 
mondott, hogy ha Házy Attila távozik erről a színpadról, akkor majd az ellenzék, a SZAB megoldja a hiteles 
közszolgálati tájékoztatást. Megkérdezem, hogy kivel? Bocsánat, de vannak szakemberek, akik részt 
vesznek egy ilyen tevékenységben. Attila tevékenységét mondjuk nagyjából elfogadom, de kíváncsi vagyok 
arra, hogyha eltűnne Ő is, meg a Szilágyi Norbert is, akkor hogyan lenne újság, hogyan lenne TV? Tehát 
miféle tájékoztatás lenne, mondjuk, amit a SZAB felvállal. De kivel? Érdekes dolog ez egyébként éppen 
ezért a helyzet megoldása megismétlem egyféleképpen lehetséges csak: fegyverszünet, pillanatnyi 
fegyverszünet, kölcsönös bizalom alapján, amit nem tudom, de egyébként Házy Attila részéről úgy 
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tapasztalom, hogy most pillanatnyilag adott lenne, de a SZAB nem nagyon akarja ezt elfogadni, ha jól 
érzékelem. A fegyverszünet után, ha ez sikeres és mind a két fél őszintén, hátsó szándék nélkül fogadja el 
ennek a feltételeit, akkor akár még a békekötés is bekövetkezhet. Tehát, én nem abban látom a megoldást, 
hogy Házy Attila szedje a sátorfáját és mondjon le. Végezze el a munkáját, mert, ha a munkáját rosszul 
végzi, akkor nem lesz olvasója, nem lesz hallgatója, nem lesz nézője. Ennyire egyszerű a dolog. Köszönöm 
a figyelmet. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Gyenes Szilárd képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Gyenes Szilárd: Hajnal Sándor képviselőtársamat szeretném megnyugtatni, hogy rendkívül sok 
tehetséges, egyébként a balassagyarmati médiánál dolgozó és egyébként is elérhető fiatal tudna és 
szeretne Balassagyarmaton tisztességes helyi köztájékoztatás csinálni. Házy Attila munkatársunk pedig 
nyugodtan kiélhetné magát továbbra is a maga bulvárjában. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Nem feszítjük a húrt, mert fog az még ma feszülni. 
Bárányné Dr. Balázs Mária képviselő asszonynak adom meg a szót. 
 
Bárányné dr. Balázs Mária: Köszönöm szépen a szót. Ebből a szócsatából és ebből a vitából nekem az 
jön le, hogy tulajdonképpen nem a Média Kft. tevékenységével van probléma, hanem itt személyi ellentét 
feszül, mégpedig a Házy Attila mint ügyvezető igazgató és Gyenes Szilárd, illetőleg, ha Ő a SZAB egyöntetű 
véleményét képviseli, a két személy között. Tehát ebből egy ilyen magánszemély jellegű problémát látok. 
Még visszatérve ahhoz, amit Házy Attila mondott, amin egyébként átsiklott Gyenes Szilárd képviselő úr, 
tehát azt valójában nem cáfolta, hanem megint egy ilyen általános hozzászólás volt, hogy, „mert ez nem 
volt tárgyilagos, ez egy nagyon egyoldalú volt”, de igazából én nem látom ennek cáfolatát a 
hozzászólásban. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: A személyes megszólítás kapcsán megadom a szót Házy Attila igazgató 
úrnak, majd azt követően Lombos István elnök úr következik. 
 
Házy Attila ügyvezető igazgató: Köszönöm szépen. Nem tudom másképpen értékelni Gyenes képviselő 
úrnak a mondatait, ez egy egyszerű terelés, beszéljünk a lényegről. Ön az elmúlt testületi ülésen konkrétan 
azt mondta, én bátran mondom, Ön azt hazudta, hogy több mint 20 darab olyan rendezvényt szervezett a 
SZAB, amin a TV nem volt ott. TV-t mondott, nem kommunikációs céget, nekem mindegy, magamra vettem. 
Válaszoljon egyértelműen a kérdésre! Hányszor küldött meghívót a SZAB, vagy akár Ön ennek a 
médiatársaságnak? Bizonyíthatóan hány rendezvényt szervezett a SZAB, amelyre nekünk oda kellett volna 
figyelni? Kérem a választ, köszönöm! 
 
Lombos István: Köszönöm szépen Polgármester úr. Mindenkit meg fogok lepni, hogy milyen rövid leszek. 
Itt, a képviselő-testületben mindenki értelmes, intelligens, magas végzettségű ember. Így én most csak azt 
mondom, hogy a szó, a stílus maga az ember. Ha ezt nem vette volna valaki észre, akkor szólok. Köszönöm. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönjük szépen! A határozati javaslattal mindössze két problémám van. Az 
egyes pontban leírt minősítések, amelyek meg akarják alapozni az intézményvezető irányába az azonnali 
felmondást, hát enyhén szólva, jogilag nem alátámaszthatóak. Azon túl, hogy még az is le van benne írva 
Képviselő úr, hogy Házy Attila egyébként elfogulatlan viselkedést végez az ellenzékkel szemben. A 
harmadik pontjával pedig az a baj, hogy a sajtótörvény nem teszi azt lehetővé, hogy egy újság 
szerkesztőségében egy képviselő-testület megszabja azt, hogy milyen témákról kell írnia. Ezért nem 
támogatom ezt az előterjesztést, de aki támogatja Képviselő úr egyéni indítványát, igen szavazatával 
jelezze. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 4 igen és 8 nem 
szavazattal nem fogadott el. 
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18.) Előterjesztés a közlekedés fejlesztésére 
Előterjesztő: Gyenes Szilárd önkormányzati képviselő 
 

Csach Gábor polgármester megnyitja a napirend vitáját, megadja a szót Gyenes Szilárd képviselő úrnak. 
 

Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Abban bízom, hogy az előző téma után, aminek 
az eredménye teljesen borítékolható volt, talán ebben esetleg tudunk közös nevezőre jutni, mert nagyon 
fontos az, amit szeretnék elmondani az embereknek. Balassagyarmat, Nógrád megye az északi régió, 
gyakorlatilag ma, az Európai Unió legelmaradottabb térségei között szerepel. Tulajdonképpen sereghajtók 
vagyunk gyakorlatilag szinte mindenben. Nagyjából 3-4 esztendővel ezelőtt is hivatkoztunk arra, hogy még 
Bulgária egy régiója van mögöttünk. Ez változni látszik, most már nagyjából egy szinten vagyunk, és ha így 
fog folytatódni, akkor le fogunk maradni. Megint csak szeretném azt mondani, hogy a felzárkóztató 
vidékfejlesztésnek alapvetően kormányzati felelőssége van, de annak a részének, hogy az itt élő polgárokat 
Balassagyarmat térségi szerepköre alapján vagy egyébként a saját érdekünkben hogyan képviseljük, ez 
rendkívül fontos. Tehát az, amikor egy másik napirendi pontnál elmondtam Polgármester úrnak, hogy az 
elmúlt négy és fél esztendőben ideérkezik Balassagyarmatra mondjuk 3,6 milliárdnyi, vagy más állami 
szerveken keresztül, akár 6 milliárdnyi fejlesztés, vagy akár látjuk, hogy most a 22-es út egy szakaszán 
lehet éppen egy kerékpárút, és ugyanúgy ott vannak az ígéretek, ami szerintem már a balassagyarmati és 
a nógrádi emberek könyökén jönnek ki, hogy majd a 2-es út ide fog érni, meg egyebek, ezek évtizedes 
elmaradások. Nagyságrendileg legyen akkor a legutóbbi propagandakiadvány szerint mondjuk 6 milliárd 
forint az a fejlesztés, ami ideérkezett, de ehhez képest a vasútvonalak megmentésére, amit elődeink 100 
évvel ezelőtt létesítettek, ahol kézi kubik munkával, volt, hogy Balassagyarmat mellett 2-3000 ember 
dolgozott, hogy ezeknek ilyen szintű, ilyen drámai leépülése menjen végbe, ez elfogadhatatlan. Ezekhez a 
munkákhoz, hogy rendes közlekedés legyen és addig nem fognak itt maradni, kérem, hogy higgyék el 
nekem az itt élő emberek is, tehát amíg nem lesz normális közlekedési infrastruktúra, ami a felzárkóztató 
vidékfejlesztésnek az alapja, addig nem tudunk kilábalni, sem a gazdasági, sem az egyéb problémákból. 
Most ahhoz, hogy mondjuk a Balassagyarmat-Drégelypalánk-Vác, a Balassagyarmat-Galgamácsa-Aszód 
felé menő vonalat rendbe szedje ez az ország, ahhoz kéne nagyjából 60 milliárd. Ez nagyjából tízszerese 
annak, amelyet Balassagyarmat úgymond fejlesztésként megkapott. Ahhoz, hogy Nógrád megye 
felzárkóztatható legyen, nemcsak Nógrád megye, hanem Nyugat-Nógrád, ahhoz nagyjából Nyugat-Nógrád 
vonatkozásában kellene 400 milliárd forint. Nagyon fontos elmondani azt, mert a nógrádi ember, meg egy 
balassagyarmati polgár már nem is meri elképzelni, nem is mer arra gondolni, hogy ezek a pénzek honnan 
állhatnának rendelkezésre. Szeretném azt elmondani, hogy az Európai Unió ezeket a forrásokat 
Magyarország számára már rég allokálta. Nagyjából sejthető a magyarországi helyzetből, hogy, hogy van. 
Mondjuk 60 milliárd forint volt ez, amit én elmondtam, ami konkrét számokon alapult ebben a két vasútvonal 
felújításban, amiben benne lennének, mondjuk akár a motorvonat beszerzések, én ezzel szemben csak a 
jó régi bevált példát szoktam említeni, hogy 310 milliárdot sikerült használhatatlan lélegeztetőgépekre 
elkölteni. Most fogjuk majd megvenni a repülőteret nagyjából 800 milliárd forintért. Több 1000 milliárdos 
összegek vannak magántőke alapokban, de aztán hosszan lehetne sorolni a dolgokat. Én arra kérem a 
Képviselő-testületet, hogy álljunk ki ezen a szinten is, nemcsak tárgyalások meg nem egészen világos 
lobbitevékenységek mellett a vasútvonalainkért, hanem fogadjuk el ezt a határozatot és legalább tegyük 
meg az első lépéseket arra, hogy felhívjuk a figyelmet, hogy ez a térség nem tud felemelkedni, nem tud 
felzárkózni modern vasútvonalak és tisztességes közlekedési infrastruktúra nélkül. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Hajnal Sándor képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Hajnal Sándor: Köszönöm. Teljes mértékben egyetértek Gyenes képviselő úr előterjesztésével. A vasút 
leépítése, az utak elhanyagolása óriási probléma. Gyakorlatilag a térség versenyképességét rombolja le 
mindenféle, kulturális, gazdasági, minden tekintetben, és akkor nem beszélek arról, hogy a térség, nemcsak 
a Galgamácsa - Ipolytarnóc - Aszód, hanem itt van a szlovák terület, a szlovák térséggel való 
összekapcsolásunk elengedhetetlen, akár vasúti, akar közúti vonalon. Ennek a leépítése, elhanyagolása, 
ezt több mint bűn, ez hiba, de Balassagyarmat nem tud ezzel önmagában mit kezdeni. Ez nem 
balassagyarmati probléma. Balassagyarmat legfeljebb annyit tud tenni, hogy kifejezi az ellenérzéseit e 
tekintetben és kezdeményez egy érték vagy érdekközösség létrejöttét, ami az érintett településekkel együtt, 
az országgyűlési képviselő - a megválasztott fideszes országgyűlési képviselőről beszélek - vezetésével, 
őáltala összefogva az érintett körzetet, ezt az egész területet, és általa képviselve az itteni elveszített 
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dolgokat, hogy ezeket mi hagyjuk leépülni, tehát, csak ebben az esetben lehet eredményt elérni. 
Megítélésem szerint ez a határozat kiegészítésre szorul azzal, hogy igenis Balassagyarmat 
kezdeményezze a fideszes országgyűlési képviselő vezetésével, az érintett települések bevonásával ezt 
az érték-érdekközösség létrehozását, akik együttesen, együtt állnak ki ennek a problémának a 
megoldásáért. Tehát ezt a mondatot, vagy ezt a gondolatot, én mindenképpen beilleszteném ebbe az 
előterjesztésbe, mert megítélésem szerint hiányzik. Köszönöm. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen! Először elmondom a tényeket. Balassagyarmat Város 
Önkormányzata, teljesen mindegy, hogy milyen vezetés alatt volt, mindig is vasútvédő volt. Urbán Árpád 
éppúgy tiltakozott a vasúti bezárások ellen, mint Balla Mihály, minden egyes alkalommal. Balassagyarmat 
Város Önkormányzata is minden egyes alkalommal tiltakozott ez ellen. Amikor a képviselő-testületünk 
megalakult, 2020. februárjában, tettem egy előterjesztést, amit az ellenzék is elfogadott, és az ipolytarnóci 
vonalra és a közútra vonatkozó ponton kívül ezt tartalmazta. 2020-ban kitört a COVID, 2021 nyarán, amikor 
a Kormány behozta az ún. járványügyi menetrendet, akkor Balassagyarmat polgármestere volt az, aki 
lefilmezte a vasútállomáson az egyszerre beérkező pótlóbuszt, az üresen érkező drégelypalánki vonattal. 
30 nap múlva visszaállították négy vonalon, köztük Balassagyarmaton is a normál menetrendet, mert a KTI-
nél egyébként fogalmuk sincs róla, mi van az íróasztalon túli világban. 2021 őszén Gere József és Csonka 
Karcsi barátommal, akik szakemberek, Olexa Miklóssal és Nagy Lacival megszerveztük - több mint 80 
településből, több mint 60 egyesületből - és az íveket száznál több magánember is aláírta - 
Balassagyarmaton 2021. október 27-én az 1. Ipari Völgyi memorandumot, és ezt elküldtük mindenkinek, 
Vitézi Dávidnak is. Ezt követően 2021. januárjában Losoncon volt ennek a konferenciának egy 2. fordulója, 
aminek az volt az eredménye, hogy a két külügyminisztérium felvette a kapcsolatot a nemzetközi 
vasútvonalak kapcsán. Balassagyarmat egyébként ennek a vasútvonali kapcsolatfelvételnek vagy lobbinak 
köszönheti, hogy 80 év után találkozott Losonc polgármesterével és hivatalos kapcsolatfelvételre került sor. 
Azután, 2023-ban, négy önkormányzat képviselője, Losonc, Ipolyság, Balassagyarmat és Drégelypalánk, 
ismételt levelet írt az Ipoly-völgyi vasút és a nemzetközi forgalom helyreállítására. Azután 2023. júliusában, 
amikor megjelent - először csak vasutas szakmai körökben -, hogy milyen vasútbezárása készülnek, 
Balassagyarmat fideszes polgármestere volt az, aki elsőként tiltakozott és levelet írt Lázár Jánosnak, ami 
bejárta az egész sajtót. Balassagyarmat polgármestere volt az, aki a 24.hu-tól a Népszabadságon át, a 
teljes baloldali média-spektrumban nyilatkozatokat adott, elítélve egyébként a közlekedési kormányzat 
döntését az őszi ipolytarnóci vonalszüneteltetés kapcsán. Balassagyarmat polgármestere volt az, aki Lázár 
Jánosnak eljuttatta, a szintén civilek által, Balassagyarmaton az önkormányzatok által megrendezésre 
kerülő újabb tiltakozó akciónak a memorandumát. Balassagyarmat polgármestere volt az, aki februárban, 
majd legutóbb márciusban a Népszavában adott nyilatkozatot arról, hogy a szárnyvonali vasútfejlesztések 
nélkül nem fejleszthető a vidék. Álláspontom szerint egyébként az egész közúti közlekedés 10 éven belül 
olyan szinten be fog dugulni, hogy egyszerűen nem lehet majd közlekedni kötöttpályás közlekedés nélkül. 
Tehát, ne haragudjon Képviselő úr, de Ön benyújtott 45 nappal a választás előtt három egyéni képviselői 
indítványt, amit én semmi másnak nem tudok felfogni csak annak, hogy a telihold, illetve, hogy a választások 
közeledtével nyilvánvalóan hangosabbnak kell lenni. Balassagyarmat mindent megtett és megtesz azért, 
hogy a vasút ügyében az összes lehetséges platformon - vállalva egyébként adott esetben a saját 
kormányzatával való konfrontálódást is - lépjen. Nincsen semmilyen aktualitása annak, azon túl, hogy 
egyébként nyilvánvalóan egyetértünk, hogy erről most testületi határozatot hozzunk, hiszen egyértelmű 
2020 óta a Képviselő-testület ilyen irányú célja. Nem kell, nem hasznos tárgyalás-metodikailag sem olyan 
Minisztériumot bombázni, aki egyébként nyilvánvaló szakmai hibából, de a város céljai szempontjából 
mindenféleképpen kardinális szereppel bír. Úgyhogy én, ezért nem fogom támogatni ezt a határozatot. 
Gyenes Szilárd képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Tisztelt 
Balassagyarmatiak! Az Polgármester úr, hogy nekem 45 nappal a választások előtt jut ilyen az eszembe, 
az elég izgalmas abból a szempontból, amit mond, hogy nagyjából 30 éve dolgozunk és kínlódunk azért, 
hogy legyen vasútvonal megmentés, hogy legyen a Balassagyarmat-Drégelypalánk vasútvonal összekötve. 
Tehát néha el tudok képedni, hogy miket tud mondani. Én már a kartonpapír vonatot is hurcolásztam a 
felszedett sínek helyén. Tehát egy 25-30 esztendős kitartó kezdeményezés után ezt mondani, hogy 45 
nappal a választások előtt fontos ez, szerintem egy kicsit bántó is. Azt nem értem, hogy, ha ennyi hősi 
küzdelmen van túl Polgármester úr, amit több pontján becsülök is, mert tényleg, valóban odaállt, akkor az 
ezzel teljesen egyirányba mutató határozati javaslatot, miért is nem lehet támogatni? Azért, hogy azzal a 
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kormányzattal, meg abban az érdekérvényesítési metodikában maradjunk, ami eddig gyakorlatilag a 
világon semmit nem ért el? Mert, hogy közben a vasútvonalak pusztulnak, mennek tönkre, tehát 
önellentmondás ez, amit ilyen szempontból Polgármester úr mond, és még egy megjegyzést szeretnék 
tenni. Pontosan az történt és azért nyújtottam be ezt a határozati javaslatot, mert - bár történnek mindenféle 
tárgyalások meg egyebek - Balassagyarmat Város Önkormányzata hivatalos fóruma a Képviselő-testület 
és szerintem eljött annak az ideje, hogy ezen a fórumon, ezen a szinten is fel tudjuk vállalni ezeket a 
dolgokat. Tehát, ez nem ellentétes, és az Ön személyes törekvéseit nem ássa alá, és nem minősíti le, 
hanem egyszerűen azt kérem, hogy azokat, amiket Ön tett és amiket itt fölsorolt, hogy a Polgármester 
ekkor, a Polgármester, a Polgármester, ha ezt mind megtette, akkor szentesítsék ezt azzal, hogy ezt a 
munkát Balassagyarmat Város Képviselő-testülete is megerősíti, és elfogadják ezt a javaslatot, mert az a 
módszer egyenlőre úgy látszik, hogy nem vált be. Annyit nem sikerül elérnünk, hogy egy Balassagyarmat-
Keleti-pályaudvar közvetlen vasúti összeköttetés legyen, mikor ez évtizedekig sikeresen működött és 
semmi akadálya nem lenne, hogy ha lenne rá politikai szándék, hogy ezt visszaállítjuk. Semmilyen akadálya 
nem lenne. Ezek nagyon fontos dologok. Tudja jól Polgármester úr, nemhogy eredményt értünk volna el, 
mert már az is eredmény lett volna, hogyha a szintet meg tudjuk tartani, de nem sikerül. A távközlő kábelek 
a Balassagyarmat-Drégelypalánk vasútvonal mellett lassan egy éve a földön hevernek és ott fosztogatták 
ki belőlük a rezet, mert annyit nem tudnak megtenni a szerencsétlen pályafenntartók, hogy olyan forrást 
kapjanak, amiből visszaakasztgatják az oszlopra, meg kicserélik őket. 1979-es sínek vannak, és 
gyakorlatilag az látszik, hogy annyi pályahiba van, amit már nem lehet helyi karbantartással megcsinálni. 
Érdekes módon azért több pénz jut a pályafelújításra, meg a rendbetételre, amiről szépen csöndben 
vannak, ami Galgamácsától a nógrádkövesdi kőbányáig tart, mert onnan éppen a V-Híd Mészáros Lőrinc 
kék vonatai szállítják a követ. Hála Istennek, mert legalább hozzányúltak néhány helyen a pályához. Ezek 
álszent dolgok ilyen szempontból, itt nagyságrendekben be kellene végre avatkozni a vasútba, mert 
kötöttpályás közlekedés nélkül, modern vonatok nélkül ez a térség nem fog felzárkózni. Ha Polgármester 
úr és a FIDESZ-KDNP képviselői nem szavazzák meg azt, ami az Ön állítólagos törekvésével szinkronban 
történt, az szerintem igen beszédes lesz. Köszönöm szépen.  
 
Csach Gábor polgármester: Szerintem nem lesz beszédes. Az beszédes, hogy miért lett ez benyújtva. 
Képviselő úr, két megjegyzésem van. Ön mellett ülnek, azok a képviselők, akik az MSZP és a Demokratikus 
Koalíció tagjaként olyan kormányt képviselnek, akik 2007-ben és 2008-ban a legnagyobb pusztítást 
végezték a vasútvonalon. Arról ne beszéljünk, hogy a magyar vasút tekintetében, a Horn-kormány alatt, a 
90-es évek közepén volt a legnagyobb leépítés. Kétségtelen tény, hogy a Fidesz nem sokat javított ezen a 
helyzeten. A 38 bezárt vasútvonalból csak tízet nyitott újra és tízet be is zárt. Tehát a pontszám állása 38:0, 
tehát ennyit sikerült előrelépni. A másik megjegyzésem pedig az Képviselő úr, hogy igen, Maga valóban a 
2000-es évek elején, valóban élharcosa volt a vasútnak, de 2020 óta Ön egészen a múlthét péntekig 
semmilyen érdemi cselekményben nem vett részt, ami a vasút megmaradását szolgálta volna. Nem volt ott 
ezeken a konferenciákon, nem nyilatkozott a sajtóban, a SZAB még arra sem volt képes, hogy egy ellenzéki 
tüntetést összehozzon. Mindössze egy koszorút tudtak elhelyezni az utolsó vonaton, azt is Olexa Miklós 
szerezte be és a Mi Hazánk volt az egyetlen párt ellenzéki pártként, aki legalább vette magára azt az 
ellenzéki kötelezettséget, hogy megfelelő módon tiltakozzon. Ez az oka annak, hogy én ezt próbálom 
finoman megfogalmazni, 45 nappal a választás előtt igencsak álságos dolognak, és csak puszta 
hangoskodásnak tartom. Hajnal Sándor képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Hajnal Sándor: Köszönöm a szót. Nem akarok kíméletlen lenni, de azt azért el kell, hogy mondjam, még 
akkor is, ha egyébként majd kíméletlenségnek hangzik, hogy hallgatva itt a vitát, ez nem más, mint egy jól 
átgondolt csapdahelyzet. Gondoljátok át. Gyenes képviselő úr előterjesztett valamit, amiben évek, 
évtizedek óta mindannyian egyetértünk. Előterjesztésével gyakorlatilag eléri azt, hogy a SZAB, az ellenzéki 
szövetség föltalálta a kanálba a mélyedést. Íme, az ellenzéki szövetség kiáll a közlekedés fejlesztése és a 
vasút érdekeiért. És akkor itt van a fideszes kormányzati többség, aki nagyjából azt mondja, hogy ezt nem 
tudjuk így elfogadni, mert hát ez egy nyitott kapu, ezt nem most kellene előadni, ezért nyilvánvaló a válasz. 
Mondom, itt a csapdahelyzet, hogy a SZAB erőlteti a vasútvonalak rendberakását, de az a csúnya fideszes 
többség meg ellenzi, nemmel szavaznak, Őket nem érdekli a vasút. Most akkor, hogy is van ez? Biztosan 
tudja mindenki, hogy a politikai pályafutásomat a SZAB-on belül kezdtem, és bizony volt veszekedésünk. 
Csúnyán, nagyon csúnyán néztek rám, amikor azt mondtam - és a mai napig is komolyan gondolom, és 
hiszek benne, hogy igazam van -, hogy a SZAB legnagyobb problémája, hogy bizonyos problémákat erőltet, 
amiket nem kellene, valódi dolgokat, amiket pedig nap, mint nap újra és újra el kellene mondani, 
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folyamatosan, állandóan sulykolni, azokat meg egyszerűen nem ismeri fel, nem is hajlandó szájára venni 
talán. Pontosan ugyanilyen probléma ez a vasút téma, teljesen egyetértek a Polgármester úrral, ez az egész 
akkor lenne hiteles, ha valóban az ellenzéki szövetség, a SZAB képviselői ezt minden fórumon, újra és újra, 
úgy, ahogy elmondtad Polgármester úr tiltakozó gyűléseken, meg mindenféle egyéb formában, újra és újra 
nap, mint nap többször is szóvá tették volna. Ez egy teljesen más helyzetet teremtene, mint valóban az, 
hogy 45 nappal a választásokat megelőzően ilyen csapdahelyzetet hoz létre a balassagyarmati ellenzéki 
szövetség. Tehát, mint mondtam, nem akarok kíméletlen lenni senkivel, de ezt azért el kellett mondanom 
azért, hogy mindenki tisztán lásson. Köszönöm a figyelmet. 
 
Csach Gábor polgármester: Szedlák Sándor képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Szedlák Sándor: Köszönöm Polgármester úr. Tehát, amit a Polgármester úr most legutóbb elmondott az 
olyan messze van a valóságtól, mint Makó Jeruzsálemtől. Szóval Polgármester úr, úgy félretájékoztatja 
Balassagyarmat lakosságát és csak olyan szavakat tudnék mondani, amit nem mondhatok most ki, mert 
jön a választási kampány. Egyébként kimondanám, mert ismer Polgármester úr, de nem tehetem meg, mert 
a Házy Attila rólam amúgy is naponta jelentet meg olyan dolgokat, hogy én szánalmas vagyok, meg minden 
vagyok, ugyanakkor a Bárányné képviselőtársamat előtérbe helyezik, hogy javaslatára jön egy új parkoló, 
aminek semmi értelme nincs. Én értem, hogy a Képviselő asszonyt támogatni kell, mert indul, és a 
Szedlákot meg kell verni, tehát ezek így függnek össze. Tehát, Polgármester úr, amit elmondott, az egy 
színtiszta hazugság. 
 
Csach Gábor polgármester: Micsoda, kedves Sándor? Légyszíves konkrétan! 
 
Szedlák Sándor: Jó, konkrétan. Befejeztem Polgármester úr… 
 
Csach Gábor polgármester: Hazugsággal megvádolni….. 
 
Szedlák Sándor: Ne haragudj, lehet nevetni, de most az, hogy a szocialista, meg a demokrata kormány… 
Polgármester úr is nagyon jól tudja, hogy valóban volt egy nemzetközi helyzetet, egy krízis, egy gazdasági 
probléma. Valóban bezárattak vasutakat, de utána, egy csomót helyre is állítottak. Erről nem szól a 
Polgármester úr, hanem itt minket „piedesztálra állít”, hogy ez így történt. Polgármester úr úgy kommunikál, 
hogy lehetőség szerint minket lesöpörjön az asztalról, és közben hazudik. Polgármester úr legyen szíves 
nekem azt megmagyarázni, hogy most miért kellett a Dózsa úti iskolához - nem akartam ebbe szólni, mert 
azt mondják, hogy én kampányolok - gépkocsi parkolót csinálni? Kinek Polgármester úr? A „hiteseknek”, 
akik úgyis ott parkolnak? És akkor Polgármester úr, a Dózsa iskola tanulói ott tartják a tornaórákat, a 
különböző rendezvényeket. Az, hogy a Képviselőtársam nem tudja, azt én értem, de Polgármester úr ilyet! 
És akkor lehozzák a televízióban, és akkor Ön, ezek után visszautalva bizonyos dolgokra, engem ilyen 
helyzetbe akar hozni Polgármester úr? Mert tudja, hogy esetleg mondok olyat, amit nem volna szabad. Nem 
fogok mondani Polgármester úr, de az ténykérdés, hogy amit csinál az egyszerűen elfogadhatatlan. 
 
Csach Gábor polgármester: Tehát, nem hazudtam, ez a lényeg. Gyenes Szilárdnak adom meg a szót. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Szerintem egyetlen egy fontos dolog van ebben 
a történetben, hogy hogyan megyünk tovább, és mivel teljesen eredménytelen évtizedeket hagytunk 
magunk mögött, kérem a Testületet, hogy támogassa ezt az előterjesztést. Nem érdekel, hogy mi volt 30 
éve, ki, mit mondott a DK-nak, ki, mit zárt be, én egyet látok, épül le a vasút és szeretném azt, hogyha 
modern vonatok járnának Budapestig, hogy itt maradjanak a fiatalok. Semmi nem érdekel ebben 
Polgármester úr, csak ez. Fogjunk már ebben össze, és hogyha valami nem működött eddig, akkor ne 
ugyanazokon menjen. Őszintén megbecsülöm azt a munkát, amit tett. Amellett, hogy persze nem korrekt, 
amit elmond, mert nincs olyan negyedév, hogy ne tolnék vasúti posztokat és ne próbálnék a háttérben 
információkat szerezni, de szerintem tegyük félre ezt az egészet. Egyetlen egy fontos dolog van, az, hogy 
adja jelzésül ennek a kormányzatnak Balassagyarmat Képviselő-testülete, hogy ne tovább a vasutak 
leépítésével! Lehet, hogy éppen nekünk, a SZAB-nak és a FIDESZ-KDNP frakciónak kell együtt 
megszervezni a tüntetést, hogy figyeljenek ide végre. 
 
Csach Gábor polgármester: Vagy Önök helyett is nekünk. Köszönöm szépen! 
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Gyenes Szilárd: Gábor, figyelj ide! Az, hogy elkezdtél megint MSZP-zni, meg DK-zni, meg régmúltazni, ez, 
abba narratívába fér bele, amiről az egész helyi lózungok szólnak. Engem ezek nem érdekelnek most. 
Engem egy érdekel, hogy végre Balassagyarmaton fel tudjanak ülni az emberek egy vonatra, és mint, ahogy 
ezt sok éven keresztül megtették, föl tudjanak menni a Keleti-pályaudvarra, mert sikeresek voltak ezek, és 
nincs akadálya, azon kívül hogy elhurcolták innen a felújított vonatokat, meg nincs akadálya azon kívül, 
hogy leépítették a pályát. Alig van pénz pályafenntartásra. Tehát, nagyon kérlek benneteket, hogy 
emelkedjenek most fölül ezeken a saját küzdelmeken, meg pártpolitikai dolgokon, és álljunk ki a vasút 
mellett. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Ugye a városvezetés meg a Facebook posztolás között óriási különbség van. 
Nekem a város általános céljait is figyelve kellett az ügyeket képviselnem és ezt az ügyet is képviselem. 
Azért nem támogatom, és fölöslegesnek tartom ennek a határozatnak az elfogadását, mert ilyen határozatot 
Balassagyarmat önkormányzata 2020-ban elfogadott, és a 2020-as határozata szerint, azt egyébként óriási 
civil támogatással, és az összes országgyűlési képviselő által megerősítve képviseli. Az más kérdés, hogy 
azok, akiknek a figyelmét próbáljuk felhívni, azok mennyire fogadják meg ezeket, de Balassagyarmat Város 
Önkormányzata nyílegyenes úton van. Az égadta világon semmi olyan nem történt a város vezetésében, 
ami ne ebbe az irányba mutatna. Teljesen felesleges, minden testületi ülésen hozhatnánk egy ilyen 
határozatot. Ez az egyetlen oka ennek a történetnek. Frankó Viktória képviselőasszonynak adom meg a 
szót. 
 
Frankó Viktória: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Nem akartam hozzászólni, alapvetően egy 
konfliktuskerülő ember vagyok, de Szedlák Sándor képviselőtársam hozzászólása erre késztetett most 
engem. Egy kicsit felháborított, hogy a Polgármester urat azzal vádolta, hogy valótlanságokat állít, a másik 
pedig az, hogy Bárányné képviselőtársam hozzászólására azt mondta, hogy miért kell parkolót készíttetnie, 
hogy ez egy választási fogás. Képviselő úr azt tudom Önnek mondani, hogy én is listás képviselő vagyok, 
mint ahogy Ön is, és lehet tenni Balassagyarmatért! Tehát, nem kell a másikat megszólni azért, mert esetleg 
valamit tesz, hanem nyugodtan Ön is tehet, én is folyamatosan dolgozok. Ez az egyik, amit Önnek szerettem 
volna mondani. Gyenes képviselő úr, amikor azt említette, hogy a Polgármester úr azzal vádolja, hogy a 
választás előtt történt ez a beadvány, és hogy ez csak egy választási fogás, én ezzel egyet kell, hogy értsek. 
Polgármester úr elsorolta az elmúlt években, évente többször is, hogy mennyit tett a vasútért. Kérdezem 
Gyenes képviselő urat, hogy Ön mit tett a vasút fejlesztésére, vagy egyáltalán azért, hogy megmaradjon? 
Ez az egyik és a másik még, hogy 2019 óta gyakorlatilag szinte minden képviselő-testületi ülésen előjön a 
gyarmati média helyzete, hogy Önök nem szerepelnek a médiában. Itt volt Házy Attila és feltett egy 
egyszerű kérdést, hogy Képviselő úr egy pár hónappal ezelőtt említette ezeket a rendezvényeket, hogy a 
média nem megy el és nem tájékoztat. Házy Attila igazgató úr feltett egy egyszerű kérdést, amire Képviselő 
úr nem válaszolt. Sajnos ez, hogyha nem válaszolta meg, akkor azt kell, hogy mondjam, hogy azt jelenti, 
hogy Igazgató úrnak igaza van abban, hogy vagy nem voltak ilyen megkeresések, vagy egyáltalán nem 
voltak ilyen rendezvények. Köszönöm szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: Huszár Péter alpolgármester úrnak adom meg a szót! 
 
Huszár Péter: Köszönöm a szót Polgármester úr. A parkolóval kapcsolatba szeretnék Szedlák képviselő 
úrnak egy-két információt elmondani. Mivel a Képviselő úr ott lakik, így minden bizonnyal tudja, hogy van 
egy játszótér ott, ahol, ha az iskolások sportolni szeretnének, akkor tudnak a játszótéren, és van egy komoly 
sportpálya rész. A parkolóba parkolni szoktak az emberek, és amikor reggel mennek a szülők az iskolába, 
ugye mindenki gépkocsival hordja a gyermekét, és ez a parkoló azért lett kialakítva, hogy biztonságosabban 
tudják az iskolába szállítani a gyerekeket, hogy ne legyen baleset. Látjuk, hogy a Bajcsy úti iskolánál is 
szabálytalanságokat követnek el a gépjárművezetők, lezárják az utat, amíg a gyerek kiszáll, egyszerűen 
hajmeresztő, amit művelnek. Itt ezt szerettük volna csökkenteni, hogy biztonsággal beállnak, a szülő ki tud 
szállni, be tudja kísérni a gyerekét, utána visszamegy az autóhoz és elhagyja a területet. Igaz, hogy a Hit 
Gyülekezetesek is ott parkolnak és így nem lesz feszültség az ott lakók – mert azon a részen rengetegen 
laknak – és az idegenek között. Én saját tapasztalatomból tudom, hogy a Móricz Zsigmond lakótelepen, ha 
egy idegen beáll a megszokott parkolónak a helyére, az sok esetben komoly atrocitást jelentett, 
sörösdobozokat dobáltak le az emeletről, vagy tojással dobálták meg az idegen autókat azért, mert a 
parkolás probléma. Ezért, szeretnénk csökkenteni a balassagyarmati lakóknak a problémáját. Remélem, 
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hogy a gyerekek nem fognak sérülni ezáltal, hogy ott parkoló lett kialakítva. Le lehet zárni, rendezvényt 
lehet csinálni. Gyenes Szilárd képviselő úr azt mondta, hogy az Európa Parlament mennyi pénzt áldozna 
Magyarországon ezekre a vasútfejlesztésekre. Akkor kéne szólni a képviselőknek, a „momentumos 
hölgyeknek”, hogy próbálják nem megakadályozni, azokat a pénzeket nem visszatartatni az Európa 
Parlamenttel, amik járnának Magyarországnak, és szerintem sokkal könnyebben tudnánk előrehaladni a 
vasútfejlesztése terén is. Köszönöm szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: Győri Jánosnak adom meg a szót 
 
Győri János: Köszönöm Polgármester úr. Egy kicsit sajnálom, hogy így félrecsúszott ez az előterjesztés, 
és politikai vitává fajult. Megmondom őszintén, hogy nincs itt a képviselők között olyan ember, aki nem 
szeretné azt, hogy a vasutat, az utakat fejlesszük. De azt is tudomásul kell vennünk, hogy jelen pillanatban, 
ha a kormányuk azt akarja, hogy be legyenek zárva vasútvonalak, akkor be fognak zárni vasútvonalakat. 
Bármely polgármester megtehet mindent, mint ahogy szerintem meg is tettek, az ellenzék is megtehet 
mindent azért, hogy ne zárják be a vasútvonalat, lehet tiltakozni, lehet kimenni az emberek közé elmondani, 
hogy támogassák a vasútbezárás ellen tiltakozókat, de akkor is meg fogják tenni. Ha jól emlékszem azt 
mondták, hogy áprilisig eldől, hogy az Ipolytarnóc-Balassagyarmat közti vasútvonalat felújítják-e, 
visszaállítják-e a forgalmat, vagy nem. Nem állították vissza a forgalmat, szerintem nem is fogják. Ez azért 
szomorú dolog, mert az itt élők, a polgármesterek, ellenzéki képviselők tiltakozása ellenére teszik tönkre a 
térségünket. Ez körülbelül ugyan olyan dolog, mint ahogy bezárták a 2. számú kispostát. Testületi 
határozatot fogadtunk el, felküldtük, a Polgármester úr elmondása szerint még csak nem is tájékoztattak 
minket arról, hogy mégis mit fognak csinálni a postával. Egyszerűen bezárták, kész. Szomorú, hogy ezt kell 
mondani, de szerintem az ipolytarnóci vasútvonalat is be fogják zárni, és, ha nem fejlesztenek, ha a 
vasútvonalat meghagyják ebben az állapotában, akkor én attól félek, hogy az egész balassagyarmati 
vonalat bezárják. Dolgozhatunk, tiltakozzunk ellene, tiltakozzunk együtt, de én attól félek, hogy ennek 
eredménye nem lesz. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm. Gyenes Szilárdnak adom meg a szót. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Igazából már inkább csak személyes 
érintettség miatt szeretnék két gondolatot elmondani. Kedves Viktória! Ha én nem válaszolok itt valamire, 
azt nem azt jelenti, hogy annak, aki kérdezett igaza van. Merthogy a logika, amit mondtál, gyakorlatilag ez 
volt. Nagyon egyszerű oka van ennek, hogy én nem válaszoltam, ugyanis én vagyok a Képviselő-testület 
egyik tagja. Majd, ha Házy Attilára is 2,5 ezer ember fog szavazni a képviselő-testületi tagság miatt, és nem 
képzeli azt a pökhendi stílust, hogy Ő itt így nyíltan, meg ilyen stílusban kérdezgethet, akkor majd nagyon 
szívesen fogok válaszolni. Tehát, mindennek megvan a maga rendje, meg ideje. Nem gondolom, hogy az 
a stílus, vagy egyébként is ilyen módon nyilatkozgató, teljesen elfogult helyzetben lévő igazgató engem 
vonjon kérdőre. Ha annyira magabiztos magában, akkor induljon el egy választáson és mérettesse meg 
magát és akkor majd lehet kérdezgetni a beosztott cégvezetőktől. 
Peti, értem én ezt, beleillik a képbe a „momentumos lányok” meg minden ilyen dolog, amit előadtál. Picit 
tévedésben vagy, mert nem a jövőbeni pénzek azok, amikből meg kellene majd csinálni a vasutat, hanem 
abból kellett volna, abból a közel 40.000 milliárdból, amit az európai uniós tagságunk óta már ide adtak 
ennek az országnak. Az még egy kérdés, hogy az utolsó fejlesztési ciklusban, ami Magyarországnak 
hátravan és még viszonylag nagyobb pénzek lesznek, sikerül-e ebben az országban felzárkóztató 
vidékfejlesztést csinálni, mert nagyságrendben Péter abból a pénzből, amit Magyarország az Európai 
Uniótól kapott, ami a Marshall segéllyel ér fel, abból egy háború után arányában helyreállítottak egy német 
gazdaságot. Mi meg itt maradtunk a „béka feneke” alatt, egész Európa utolsó régiójaként. Köszönöm. 
 
Csach Gábor polgármester: Bárányé dr. Balázs Máriának adom meg a szót.  
 
Bárányné dr. Balázs Mária: Most Szedlák Sándor képviselő úrhoz szólnék, mert valóban félresiklott ez az 
egész, a vasútnál kezdtük, és utána politikai csatározás lett belőle. Én megértem, hogy a Szedlák képviselő 
úr most egy elkeseredett ember, valami miatt, nem tudom, de egy elkeseredett ember. Megvétózza és 
kérdésessé teszi, hogy minek ott az a parkoló, merthogy én azt sem tudom, hogy mi történik ott. Én helyszíni 
bejáráson voltam, egy lakó ott megkérdezte, hogy mikor lesz ott bővítése adnak a parkolórésznek, mert 
már kevés. Akkor mondtam azt, hogy igen, ez megtörténik, ígéret hangzott el az Önkormányzat részéről, 
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ami igen, meg fog valósulni, és most már megvalósulási pozícióban van. Tehát, ezt nem mi találtuk ki, ez 
kérés volt, és csak erre szeretném fölhívni a figyelmét. Tudom, hogy a Szedlák képviselő úrral egy 
választókörzetben vagyunk, csak éppen másik oldalon, és kihasználva ezt az alkalmat, most valahol úgy 
érzem, hogy megtámadott. Tehát, akkor így vagyunk, ebből ez lett, választások előtt vagyunk, tudomásul 
vettem. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen Frankó Viktóriának adom meg a szót. 
 
Frankó Viktória: Köszönöm szépen Polgármester úr. Gyenes képviselő úrra szeretnék reagálni, és 
köszönöm szépen a választ, hogy válaszolt. Igazából az a helyzet, hogy ahogy említette Képviselő úr, hogy 
önkormányzati képviselő, igen, mi önkormányzati képviselők vagyunk, és ha testületi ülésen, főleg egy 
nyilvános testületi ülésen, elhangzik egy vélemény vagy mondunk valamit és utána visszakérdeznek, akkor 
én úgy gondolom, hogy a választ a választópolgárok is a tévé képernyőn keresztül várják Öntől. Tehát itt, 
most lehet, hogy vannak személyes ellentétek, de nem elsősorban Házy Attilának, hanem a 
választópolgároknak is kellett volna válaszolni, hiszen nekünk kell elnyerni a választók bizalmát, nem Házy 
Attilának. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Én, most megpróbálom a „gordiuszi csomót” feloldani. Az 
a módosító javaslatom, hogy Balassagyarmat hozzon egy olyan határozatot a vasúti és közúti infrastruktúra 
megújításáról, amelyben megerősíti Balassagyarmat Képviselő-testületének 4/2020.(I.30.) számú 
határozatát a vasúti közlekedés javítása kapcsán szükséges intézkedésekről, továbbá megerősíti 
csatlakozását a 2021. október 27-én elfogadott Ipoly-völgyi vasút memorandumában leírtakhoz, amelyet 
három civil szervezet mellett, Losonc polgármestere, jómagam és Balla Mihály is aláírt, illetve több mint 150 
jogi és magánszemély. Így, akkor mind a kettőnknek igaza lesz. Lombos Istvánnak adom meg a szót. 
 
Lombos István: Nem gondolom Polgármester úr hogy a „gordiuszi csomó” át van vágva ezzel. Ez most 
már a második eset, hogy az ellenzék részéről valaki benyújt egy előterjesztést, aminek van határozati 
javaslata és úgy sikerül átalakítani a határozati javaslatot, hogy ne az ellenzéki képviselő által beadott 
határozati javaslat legyen elfogadva, hanem amit a kormánypárti képviselők próbálnak megfogalmazni. 
Igaz, lehet, hogy hasonló tartalommal, de mégsem úgy, ahogy a Képviselő úr az előterjesztésében a 
határozati javaslatot megfogalmazta. Nem véletlenül nem szóltam hozzá eddig, de most ezt muszáj volt 
elmondanom. Köszönöm szépen! 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Az a legutóbbi is egy nagyon helyes döntésre volt az 
önkormányzatnak, egyhangúlag támogattuk. Gyenes Szilárd képviselő úr, megadom meg a szót. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen Polgármester úr. Mivel világossá tette Polgármester úr, hogy az eredeti 
előterjesztést nem fogja támogatni - egyébként igazat adva és köszönöm Öcsi, hogy szóvá tetted ezt a 
dolgot -, de én mégis amellett vagyok, hogy ha most bármilyen előterjesztés megszületik, akkor azt fogadjuk 
el. Látják az emberek, látják a polgárok a különbséget, hogy kimondjuk-e az igazságot és mondjuk úgy 
támogatjuk, de minden olyan pont, minden olyan testületi döntés, ami ebből a városból a vasutak 
megmentésére, az értük való kiállásra van, azt nem tehetjük meg, hogy nem támogatjuk. Annak ellenére, 
hogy egyébként összességében nem tartom bátor és minden tekintetben következetesnek azt, ami a 
Polgármester úr javaslata, de mi nem fogunk ellene szavazni. Köszönöm! 
 
Csach Gábor polgármester: Jó, köszönöm szépen, és hogy ne legyen problémája Elnök úrnak sem, az 
általam elmondottakat nem módosító javaslatként, hanem egy külön határozati javaslatként teszem fel, 
amelyben így az ellenzéki képviselőtársaim is le tudják kommunikálni a szükséges aggályaikat. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja Gyenes Szilárd képviselő által benyújtott, a közlekedés fejlesztése 
című előterjesztés eredeti határozati javaslatát, melyet a Képviselő-testület 4 igen és 2 nem szavazattal, 
6 tartózkodás mellett nem fogadott el. 
 
Csach Gábor polgármester szavazásra bocsátja a közlekedés fejlesztése tárgyban tett két pontos 
határozati javaslatát a következők szerint: 
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1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megerősíti a vasúti közlekedés javítása 
kapcsán szükséges intézkedésekről szóló 4/2020.(I.30.) határozatában foglaltakat. 

 
2.) A Képviselő-testület megerősíti csatlakozási szándékát a 2021. október 27-én elfogadott Ipoly-Völgyi 

Vasúti Memorandumban foglaltakhoz. 
 
A Javaslatot a Képviselő-testület 11 igen szavazattal és 1 tartózkodással elfogadta és a következő 
határozatot hozta: 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

70/2024.(IV.25.)   h a t á r o z a t a 
a vasúti közlekedés javítása kapcsán szükséges intézkedésekről  

 
3.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megerősíti a vasúti közlekedés javítása 

kapcsán szükséges intézkedésekről szóló 4/2020.(I.30.) határozatában foglaltakat. 
 
4.) A Képviselő-testület megerősíti csatlakozási szándékát a 2021. október 27-én elfogadott Ipoly-Völgyi 

Vasúti Memorandumban foglaltakhoz. 
 
5.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 

 
19.) Előterjesztés a tetraklór-etilén szennyezés tárgyában 

Előterjesztő: Gyenes Szilárd önkormányzati képviselő 
 
Csach Gábor polgármester: Utolsó napirendi pont következik, Gyenes Szilárdnak adom meg a szót! 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester Úr! Szerintem ez a legkönnyebb téma ma, mert 
ebben aztán tényleg csak olyanok vannak, amiben a környezeti ügyeinkért állunk ki és mindenképpen 
segítséget kell nyújtanunk a polgároknak. Van ez a nyavalyás tetraklór-etilén szennyezés a városban, 
aminek a kiterjedését, a helyzetét 1999 óta nagyon pontosan tudjuk, hogy hogy megy. Akkor még ugye 
koncentráltan a Kőporc gyártelepe alatt és a sportpálya alatt volt igen nagy koncentrációjú, tulajdonképpen 
szabad fázisú tetraklór-etilén. Nem is ért a szennyezés csóvája túl a futballpályán. Nyilvánvalóvá vált az 
utóbbi években, hogy a Kőporc felszámolásából már semmilyen kármentesítésre nem lesz lehetőség. 
Ennek ellenére évtizedek teltek el, igazából nagy érdekérvényesítés ebben a dologban nem volt. Most pedig 
már egyre több ember érintett ebben a problémában. Méghozzá úgy érintettek ebben a problémában, hogy 
a bár nem tudom, megérkezett-e az a link vagy ez az anyag, amit én kértem, hogy a konkrét szakanyagot 
is szeretnénk majd megnézni, hogy mi alapján történt a lehatárolás, hogy kapják az emberek a 
tájékoztatásokat erre a víz szolgáltatási kedvezményeknek az igénybevételével kapcsolatban. De egy 
biztos, hogy ez így nem maradhat. Az embereket nagyon nagy kár érte, és ebben kőkemény állami 
felelősség van. Tehát megint csak arról szól a történet, hogy bár szerintem Balassagyarmat önkormányzata 
erősebb érdekérvényesítő tevékenységet is kifejthetett volna, ennek ellenére ez egy állami felelősségi körbe 
került kárelhárítás volt, ahol az állami felelősök elmulasztották ezt az egészet és ebben nagyon sok kár éri 
az embereket. Szerintem most elérkezett az ideje annak, hogy ugyanúgy más eszközökkel próbáljunk 
fellépni, erőteljesebben, erélyesebben az önkormányzat részéről, és mindenféleképpen szükségesnek 
tartom azt is, hogy az értéküket nem elvesztő, de csökkenő Ingatlan tulajdonosi kört, - amiben ugye 
gyakorlatilag Balassagyarmat önkormányzata is bizonyos ingatlanok tekintetében érintett -, akár egy 
pertársaságot is alakítsunk és kezdjük meg gyakorlatilag azt támogató tevékenységet, amivel rendesen 
kártalanítani lehet az embereket és végre elkezdődik a kármentesítési munka. Köszönöm szépen! 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm! Hajnal Sándornak adom meg a szót! 
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Hajnal Sándor Mátyás: Köszönöm a szót Polgármester Úr! Kezdem azzal, hogy senki nem vonja kétségbe, 
hogy itt valóban súlyos környezetkárosítás történt. Jelentős mértékű környezeti kár keletkezett itt a Kőporc 
által rosszul alkalmazott technológia következtében. Maga a környezeti kár vitathatatlan, maga a környezeti 
kár felmérése, majd a környezeti kár elhárítása állami feladat. Az állam úgy tudom, úgy értesültem, hogy 
folyamatosan végzi, tehát egyenlőre ezt tegyük félre. Ez az előterjesztés viszont az érintett polgárok és 
családok által elszenvedett károkra kiterjedő teljes körű kártalanítást tartalmazza. Én évekig dolgoztam az 
Allianz Biztosítónál, mint kárszakértő, és elsősorban lakossági károkat kezeltem. Egy dolgot megtanultam, 
hogy a káresemény, az mindig valamilyen módon rögzíthető, kimutatható, gyakorlatilag olyan kár, ami 
valóban kézzel fogható. Kérdezem, Gyenes képviselőtársamat, hogy tehát itt olvasom ezt az előterjesztést 
és tanácstalanul állok. Nem gondolom, nem akarom én az érintett károsultaknak a kártérítést semmilyen 
módon annulálni. Mindenki, akit kár ért, megérdemli a kártérítést. De milyen kár bekövetkezésére gondoltál, 
amikor ezt leírtad? Ami kézzel fogható, dokumentálható, rögzíthető? Teljes mértékben kimutatható? Ez a 
kérdés, mert pillanatnyilag én tanácstalanul állok ezelőtt.  
 
Csach Gábor polgármester: Gyenes Szilárdnak adom meg a szót!  
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester Úr! Kedves Sándor! Nagyon egyszerű a történet. 
Sajnálom, hogy nem látod át. A Környezetvédelmi Törvény alapján, azokra az ingatlanokra, ahol érintettek 
lesznek a polgárok, be kell jegyezni a tartós környezetkárosodást tényét, ami az ingatlanoknak az 
értékcsökkenésével jár. Plusz nem tudják használni a jelenleg - az Önkormányzat által folytatott eljárás 
alapján - a fúrt és ásott kutakat. Ebben díjkedvezményeket kell adni, az pénzbe kerül a víz szolgáltatónak 
vagy éppen Balassagyarmatnak. Tehát mindenféleképpen kár éri az embereket. Miután ezt mulasztással a 
Magyar Állam okozta azzal, hogy nem végezte el ennek a nagyon súlyos tetraklór-etilén szennyezésnek a 
környezeti kár elhárítását. Ezért felelősség terheli a magyar államot, én úgy gondolom. Az pedig egy másik 
történet, - lehet, hogy ezt félreértetted -, tehát én nem azt írtam az előterjesztésemben, illetve a mi 
részünkről, hogy mi kártalanításuk az embereket, hanem azt javaslom, és ez fent is tartom a határozattal, 
hogy szükség esetén, amennyiben a tárgyalások eredményre nem vezetnek, úgy kapjanak a szennyezés 
terjedésével egyre kiterjedtebb érintetti körben lévő családok olyan segítséget, hogy pertársaság alakul a 
káraik megtérítésére, amiben az önkormányzat is érintett és segítséget nyújt. Szerintem ettől világosabb és 
egyszerűbb megközelítés ebben a történetben nincs. Főleg úgy, hogy te magad is teljes egészében 
elismerted a környezeti kár meglétét, amire ez az egész javaslat épül. Köszönöm szépen! 
 
Csach Gábor polgármester: Huszár Péternek adom meg a szót! 
 
Huszár Péter Pál: Köszönöm a szót Polgármester Úr! Elhangzott, hogy a 90-es évek végén már tudtunk 
arról, hogy ilyen szennyeződés van azon a területen, és hogy még nagyon egyszerűen lehetett volna 
lokalizálni ezt a történetet. Azóta eltelt több mint 20 év. Miért pont most jutott eszünkbe ez a dolog? Pedig 
itt tudtak emberek róla, hogy van egy ilyen fertőzés, egy veszélyes anyag a Kerámia területén.  Nekem 
nagyon sok barátom meghalt fiatalon, valószínű, hogy ebből a mérgezésből adódóan. Nem a víz miatt, hogy 
a vizet, abból a kútból itta, amibe ez a vegyszer belement, hanem ott dolgozott, ennek hatására. Azt se 
vizsgálta senki, ott sem kapott senki kártérítést sajnos. Én maximálisan egyetértek azzal, hogy tényleg 
kártalanítani kell ezeket az embereket. Azt a felelősséget is próbáljuk átgondolni, hogy hogy azóta, 99 óta, 
már több kormányon átívelt az egész történet és senkinek nem jutott eszébe, hogy ilyen méréseket 
végezzen. Én csak ennyit szerettem volna ezzel kapcsolatban mondani, és sajnálom, hogy ez történt. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm! Hajnal Sándornak adom meg a szót. 
 
Hajnal Sándor Mátyás: Először is, egy szóval sem mondtam, hogy ezt a kártérítést az önkormányzat, mi 
fizessük ki. Ez belekeveredett ebbe az egészbe. Nem mondtam ilyet, nem is gondoltam rá. Tudom azt, hogy 
ez nem önkormányzat, nem a Balassagyarmat Város kompetenciája. Azt mondja, hogy a környezeti kár a 
tulajdoni lapra kerül rájegyzése. Ez a kár, akkor éri az illetőt, ha valakinek el akarja adni az ingatlanját és 
kénytelen nyomott áron, jelentős árengedményekkel eladni. Mert ott tényleg rá van vezetve egy környezeti 
kár, amit egyébként az állam folyamatosan számol föl az állami költségvetésből. Előbb-utóbb véget ér ez a 
probléma, megszűnik. Én nem hiszek abban, hogy most ha rájegyzik az érintett ingatlan tulajdoni lapjára, 
hogy ott egy környezeti károsodás történt, ezért most, Balassagyarmat Város lakosai azon a területen 
tömeges ingatlaneladásba kezdenek. Mert ez valóban kár lenne, de kimutatható kárt csak akkor szenved 
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az illető, ha el akarja adni és talál egy vevőt, aki meg akarja venni.  Érthető, amíg ez nem történik meg, 
addig a maga a károkozás ténye elméleti, nem létező. Csak egy bizonyos pillanatba bukkant föl. Azt mondja, 
hogy a 2. része ennek az ügynek nem csak az, hogy az illető nem fogja eladni ezt az ingatlanját, mivelhogy 
az emberek többsége általában elégedett azzal az ingatlannal, amelyben lakik, de tényleg az a kérdéskör 
valóban létezik, hogy a fúrt meg ásott kutak vizében kimutatható a szennyezés. Te mondtad Szilárd éppen, 
hogy a város Önkormányzata annak ösztönzésére, hogy a vezetékes vízről locsoljon és azt használjon, 
jelentős mértékű támogatást, pénzügyi ösztönzést biztosít. Amennyiben megtörténik a pénzügyi ösztönzés 
meg a támogatás, egy másik fajta, drágább, fizetős rendszerre való átállásra akkor azt Balassagyarmat 
város kifizeti az érintettnek. Erről szól a történet. Akkor hol a kár? Nem értem pontosan. A károsodást 
lehetségesnek tartom, hogy a gyári locsolás esetén valóban lesz különbség a között, amit eddig fizetett, - 
avagy eddig került neki a fúrt vagy ásott kútjából - és a vezetékes víznek a bevezetésével, de ez nem az a 
megoldás, hogy itt mi ezen a területen döntsünk, hanem az, hogy a polgárnak járó támogatási rendszert 
úgy alakítsuk ki, hogy ne érje őt kár. Ugye világos?  Tehát nem arra játszunk, hogy mindenkit kár érjen, és 
mehessen a biztosítóhoz meg az államhoz kártérítésért, hanem az önkormányzat már eleve úgy alakítja ki 
az ösztönzési rendszert, hogy ne legyen kár. Ne érje az illetőt kár! Ugye érthető? Tehát még mindig nem 
vagyok képbe, lehet, hogy nagyon nehéz a felfogásom, de én még mindig ugyan így látom ezt a kérdést. 
Köszönöm a figyelmet! 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm! Gyenes Szilárdnak adom meg a szó! 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Sándor föladom! 
Szerintem szavazd le! Péternek meg szeretnék egy nagyon egyszerű dolgot, hogy ne indulj el abba az 
irányba, hogy megint a választások jönnek. Ezek a vizsgálatok sok-sok év kihagyás után nemrégiben 
történtek meg, most van az az időpont, amikor Balassagyarmat önkormányzata értesítik ki az embereket, 
hogy hol ne locsoljanak, meg hol ne használják a kutakat. Engem eddig 5 család, 5 érintett keresett meg 
azzal, hogy útba igazítsam őt. Mert a szakmai tájékoztatás sem volt éppen a magaslatán. De egyébként ez 
egy összetett ügy. Nem vonom kétségbe, hogy nem egyszerű a történet. Kizárólag ezért terjesztettem be a 
többi mellett, mert szerintem szükség van az embereknek a segítségre. Egyébként pedig az egész 
előterjesztésnek az alapja az, hogy a Magyar Állam még egyszer, szeretném mondani lassan, hogy 
mindenki megértse, semmilyen kármentesítési munkát, semelyik kormány alatt semmikor, tetraklór-etilén 
ügyben nem végzett. Ezért van az, hogy a korábbi szabad fázisú, könnyen kitermelhető tetraklór-etilén 
szétterjedt a város egy jelentős része alatt. Ennyit szeretnék Sanyinak: szó nincs állami kárelhárításról. 
Furkálnak, meg tanulmányokat készítenek gyakorlatilag 25 éve. Ezzel nagyobb kárt csinálva. Tisztelettel 
kérlek benneteket, hogy ezt az előterjesztést az érintett polgárok érdekében, környezetünk érdekében, azért 
hogy ne terjedjen tovább ez a szennyezés be a város teste felé, az Ipoly felé, - mert az az uralkodó irány - 
ebben valami nyomásgyakorlást fejtsünk ki! Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen! Nem látok több hozzászólót! Most nem politikai oka van 
annak, ami miatt én ennél a határozati javaslatnál tartózkodó fogok, hanem taktikai. Jelen helyzetben,- és 
Sándor hozzászólása, az ingatlan értékcsökkenése - ez egy bonyolult jogi folyamat, ami alapján 
pertársaságot lehet alakítani, de tulajdonképpen azzal létrejött a lehetősége, hogy megkapták a levelet, 
egyébként februárban. Azok az új tulajdonosok, akik az új feltárás alapján bekerültek, - a régiek is kaptak -
, de az újak az, ami alapvetően ebben a helyzetben most aktuális. És mi az oka annak, hogy taktikailag 
nem helyes most ezt a döntést meghozni. Egyrészt nem hajt a tatár. Az elévülési idő 5 év. Amikor ezt a 
levelet megkapták ezek a tulajdonosok, onnantól számítható. Nem kell megvárni egyébként a földhivatali 
bejegyzést. Gyanítom, hogy húzni fogják az idők végezetéig. Ahogy azt elmondtam februárban is és 
áprilisban is, abszolút mértékig amellett vagyok, hogy segítsünk minden érintett tulajdonosnak a kártérítési 
perek szükség esetén való képviseletében, de úgy gondolom, hogy most első körben egy akut problémát 
kell megoldanunk.  Azt, hogy azoknak az igénylőknek, akik jelezték felénk, hogy szeretnének kerti csapot 
és szeretnének kedvezményes locsolást és szeretnének gyűjtőedényt, azoknak ezt a lehetőséget minél 
előbb megteremtsük. Jövő hét hétfőn indul a gyűjtőedények kiosztása, ahol igényelték ezt. 200 literes 
edényeket kapnak. A DMRV-vel 4 hete tárgyalunk és egyeztetünk, elkészítették a költségvetési javaslatot 
arra vonatkozóan, hogy a kiépítése ezeknek a kerti kutaknak milyen költséget jelent. Ma reggel voltam a 
Vízügyi Államtitkárnál, V. Németh Zsoltnál és megegyeztünk abban, hogy a lehető legrövidebb időn belül, 
- ez 1-2 hetet jelent- elindul ezeknek a kerti csapoknak a kiépítése. A MNV Zrt-t, jelen helyzetben egy 
nálunknál erősebb, - egy képviselő testületi döntésnél erősebb - kötelezvény kötelezi, a Kormányhivatalnak 
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a döntése kötelezi arra, hogy augusztusig zárja le a feltárási munkákat, pontosítsa a szennyezés 
kiteljesítését, kezdje meg ezután a kármentesítést. A kármentesítés legalább 2 lépcsőből áll. Először ugye, 
nagyságrendileg egy 400 milliós költséget jelent a Kőporcnál történő talaj cserének az elvégzése.  A feladat 
a Környezetvédelmi Államtitkárság a KEHOP 3-as, a KEHOP plusz 3-as uniós projektben első helyen írja 
a Balassagyarmati kármentesítést. Tudjuk jól, hogy a KEHOP pályázati programok nincsenek lezárva, még 
zajlanak Brüsszellel a programok véglegesítései. Én úgy gondolom, hogy addig, amíg ez a KEHOP 
véglegesítés le nem zárul, az MNV-nek a vizsgálata, és amíg meg nem valósul az igénylők felé a kutak 
kivitelezése. Addig egyelőre nem tartom helyesnek rárúgni az ajtót a hatóságra. Egyébként egy 
szándéknyilatkozattal én itt nyomatékosan ígéretet teszek rá, és ez nem választási ígéret, ezt elmondtam 
februárba is a jegyzőkönyvbe, hogy 100%-osan minden érintett polgár felé maximálisan támogatni fogjuk 
az ő szándékaikat ebben az ügyben. Nem beszélve arról, hogy az önkormányzatnak is vannak érintett 
ingatlanjai. Ez az egyetlen oka ennél az előterjesztésnél, hogy én nem tartom szerencsésnek ennek az 
elfogadását. Gyenes Szilárdnak adom meg a szót!  
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen! Az érvelés, amit Polgármester úr mondott, ez szerintem egy picit 
sántít, mert nagyon sok helyen, Magyarországon megtalálható és el nem hárított környezeti kár elhárítása 
ügyében megy a lobbizás, tehát szerintem ez éppen ráerősítene arra, ha a testület egy ilyet elfogad, hogy 
ez előkerüljön. Kifejezetten azért is jelzem, mert egyébként a korábbi kárelhárítási programokban is benne 
volt a Kőporc felszámolása és eddig minden alkalommal lehúzták róla. Minden alkalommal, hiszen azért 
nem valósult meg. Úgyhogy én azt gondolom, hogy ez a taktika, bár én értem ezt, hogy sehol ne 
konfrontálódjunk az állammal, meg semmi ilyesmivel szembe ne menjünk. Ez bizonyos értelemben jó lehet, 
csak amikor már évtizedes eredménytelenségek vannak mögöttünk ezekkel a dolgokkal, akkor azt 
gondolom, hogy már nem ez a jó taktika. Ettől függetlenül azt megköszönöm, hogyha tényleg ilyen 
államtitkári szintű tárgyalások voltak. Remélem, hogy nem Balassagyarmat Város Önkormányzatának kell 
majd állnia ezeknek a költségeit. Mivel az állam okozta a kárt, akkor az állami DMRV majd valószínűleg 
megcsinálja, vagy legalábbis bízom ebben.  Én ezt a részét köszönöm szépen, hogy eljárt ebben a 
dologban, de ettől függetlenül nem tartom ellentétesnek a határozati javaslatot azzal. Úgyhogy én 
elfogadom, hogy ez alapján tartózkodik. Köszönöm!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen! Az, hogy elindult egyáltalán ez a felmérés, az, hogy a 
Kormányhivatal és a Minisztérium bepasszírozta Balassagyarmatot ebbe a történetbe, az is a lobbinak volt 
köszönhető. Nem mondom, hogy a leggyorsabb eredménye azoknak a tevékenységeknek, amiket 
végeztünk a Kormányhivatalban és a Minisztériumokban, Államtitkárságokon, de eddig azt tudom mondani, 
hogy engem nem vertek át. Úgyhogy, én szeretném ezt a nexust fenntartani.  Annak ellenére mélyen 
egyetértek a határozattal és lényegében én ezt elmondtam a jegyzőkönyvbe a februári testületi ülésünkön 
is. Szilárd, biztos, hogy hozzá tudunk tenni? Parancsolj még egyszer! 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr! Én ezt őszintén megértem, csak van közöttünk 
egy filozófiai különbség. Az pedig az, hogy ez nem egy kegy az állam részéről, meg nem lobbizni kéne 
azért, hogy emberek ingatlanjait környezetet súlyosan veszélyeztető, környezeti károk felszámolásra 
kerüljenek, hanem ez a törvényben lévő kötelezettség. Abban a pillanatban, ha egy környezeti kárnak nincs 
felelőse, akkor a Magyar Állam lép a helyére. Itt pedig pont arról szól, hogy a magyar állam saját magának 
is kár csinált, mert ott a szabad fázisú perklór etilént X összegért lehetett volna kitakarítani a földből, ahogy 
ezt a szakértői vélemények leírják. Most meg hatszorosában fog kerülni. Az állam az én pénzemmel, az 
önkormányzat pénzével, és a polgárok pénzével sem bánt jól. Ennek nem így kellene működni, és én ezért 
vagyok azon az állásponton, hogy legyenek ebben igenis nagyon határozott intézkedések, és nem kell félni 
az államtól, bár ebben a rezsimben bizonyos értelemben kell, mert akkor más lesz. Ez a különbség 
szerintem és ezért kellen megszavaznunk ezt, hogy igenis, egy kicsit jobban menjenek már ezek a dolgok 
és közelítsünk legalább ahhoz, ami az 1995 óta élő törvényben van leírva. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm Képviselő úr! Ez is egy lobbi, egy önkormányzati határozat az csak 
egy lobbi. Annak semmilyen jogkövetkezménye nincsen, egy kormányhivatali határozatnak erősebb 
jogkövetkezményei vannak. Alapvetően egyetértünk, de egy folyamatban lévő vizsgálat és egy folyamatban 
lévő lakókat segítő kivitelezési munkálat idején én szeretném ezeknek a vizsgálatoknak a végét, a KEHOP 
pályázat eredményének a végét megvárni és higgye el, higgyék el nekem, hogy oroszlánként fogunk 
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küzdeni a lakosok érdekében! Szavazzunk szerintem, mert már sokkal többet nem tudunk hozzátenni. Aki 
támogatja Képviselő úr előterjesztését, az igen szavazatával jelezze! 
 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 4 igen 
szavazattal és 8 tartózkodással elutasított. 
 
 
 
 
Csach Gábor polgármester a napirendek elhangzása után megköszöni a testületi tagoknak az aktív 
részvételt, a munkát, elköszön a Városi Televízió nézőitől és 18.30 órakor az ülést bezárja. 
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